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Ако не се състави редовно 
правителство и се назначава 
ново служебно на президента 
Румен Радев, членове на БсП 
да не участват в него. това 
реши в събота националният 
съвет на БсП с 98 гласа “за” 
и само два “против”. 

Останалите три важни 
решения на пленума бяха да 

се прекратят преговорите с 
ГеРБ-сДс за съставяне на 
правителство с първия про-
учвателен мандат, депутатите 
да гласуват против кабинет, 
предложен от ГеРБ-сДс, а 
БсП да участва в разговори 
за реализиране на втори и 
трети мандат.

“ние не споделяме част 

от политиките, провежда-
ни от служебния кабинет, и 
не искаме БсП да се анга-
жира с тези политики чрез 
свои представители”, заяви 
лидерът на БсП корнелия 
нинова. 

“взехме решение, с което 
призовахме, ако социалисти 
бъдат поканени да участват 

в следващ служебен кабинет, 
да откажат. в ситуацията, в 
която се намираме, служеб-
ният кабинет очевидно води 
политика, която се разминава 
с нашите виждания”, комен-
тира и зам.-председателят на 
БсП и на народното събра-
ние кристиан вигенин.

Конституционни 
шашми

С 200% поСкъпва водата в дупница 
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Това ще се случи, ако бизнес планът на местния ВиК оператор вле-
зе в сила. В града готвят протест срещу новата цена на водната ус-
луга, която се предлага да стане 3,65 лв. за кубик.

ие, народните представители от 
седмото велико народно събрание, 
в стремежа си да изразим волята на 
българския народ...

това е началото на конституци-
ята. в писането на този преамбюл е 
участвал лично валери Петров като 
народен представител и заради това 
трябва да приемаме тези думи не с 
дежурна вежливост, а да ги прекара-
ме през сърцето на всеки българин.

конституцията е основата на 
една държава, стълбът, който крепи 
всичко.

и заради това трябва да се отна-
сяме изключително внимателно към 
всякакви импровизации по темата за 
промяна на основния закон, особено 
когато те се появяват в името на ко-
нюнктурни цели или съставянето на 
правителство.

новоизбраният шеф на правната 
комисия стою стоев (роден 1992 г.) 
обяви вчера, че вече имало написан 
“текстов проект за промяна на кон-
ституцията” и е готов да започне не-
говото обсъждане.

ехаа, това се нарича трудов ен-
тусиазъм. кога започна този пар-
ламент, а пък юридическите стаха-
новци вече имат проект за промяна. 
както се казва, дори тийнейджъ-
рите мислят по-дълго, преди да се 
решат на гимназиална свалка. А 
тук вече ни замерват с промени на 
основния закон, писани на коляно, 
сътворени набързо и рекламирани 
телевизионно.

Прекрасният нов парламентарен 
свят.

Н

Александър СимоВ

артьомовСк
изцяло
под руСки
контрол

н. пр. ХюСейн джалал 
оглу ХюСейнов:
азербайджан 
е надежден партньор 

предлагат 
нС да реши 
за проекта 
„белене“

Стр. 7

Партиятанямадаподкрепиправителствоспървиямандат,
щеучаствавразговоризавторияитретия

в китай разбират 
„зелената 
политика“ 
по друг начин

грациите
С 13 медала 
от европейСкото 
в баку
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Стр. 3

Социалисти да не влизат
в служебен кабинет

вкадър

Социалисти се включиха в Похода за мир, който  се проведе в десетки градове в страната. Събралите се 
настояваха за мирно решение на конфликта в Украйна, както и за запазване на неутралитет на България

БСПреши:

Стр. 2
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Темата за нерегламентираните сметища в 
община перник повдигна в петък по време на 
парламентарния контрол зам.-председателят на 
пГ на “БСп за България” Иван Ченчев. 

Той припомни за протестите на жителите на 
кварталите “мошино” и “Тева” заради бездейст-
вието на общината и тревогата им от опасността 
за здравето и състоянието на околната среда от 
незаконно сметище. недоволните твърдят, че 
боклуците са опасни за здравето на хората в гра-
да, стотици тонове смет носят зарази, а вятърът 
разпространява зловоние и разхвърля боклуци 
из целия град.

Ченчев разказа, че през нощта преди плану-
вания протест общината изпратила багер да за-
рови боклуците, за да изглежда, че сметището е 
почистено. Вместо това обаче багерът прекъс-
нал водопровод и канална тръба, а от общината 
никой не се е появил пред протестиращите, за да 

даде  обяснения и да успокои хората.
Социалистът попита служебния министър на 

околната среда и водите Росица карамфилова 
какви са проблемите в дейността по управле-
ние на битовите и строителни отпадъци на те-
риторията на община перник, изпълняват ли се 
законовите разпоредби и какво ще предприеме 
моСВ по отношение на нерегламентираните 
сметища.

В своя отговор карамфилова посочи, че е 
създадена организация за идентифициране на 
нерегламентираните точки за замърсявания, 
предприети са мерки за контрол, а на община 
перник е дадено предписание да се извърши по-
чистване на установени нерегламентирани сме-
тища в определен срок. 

Иван Ченчев заяви, че социалистите ще про-
дължат да следят внимателно случая, както и 
дали тези срокове се изпълняват.

В списъка на национал-
ната кардиологична бол-
ница 106 бебета чакат за 
сърдечна операция. Всички 
те са с вродени сърдечни 
малформации, а за част от 
тях операцията е въпрос на 
живот и смърт. Сериозен 
проблем за интензивното 
отделение в кардиология-
та е големият недостиг на 
медицински сестри, които 
да полагат грижи за децата 
след операцията. Родители 
разказват, че операция се 
отлага заради недостиг на 
персонал, а отлагането води 

до опаснаст от увреждане на 
белия дроб на бебето.

Висококвалифицираните 
медицински сестри в реани-
мацията за деца след сърдеч-
ни операции са едва четири. 
началникът на Реанимаци-
ята за деца в националната 
кардиологична болница д-р 
димитър печилков обясня-
ва, че стандартите изискват 
1 сестра на 1 оперирано дете 
в тежко състояние.  

Всяка година у нас се 
раждат около 500 деца с 
вродена сърдечна малфор-
мация.

национален протест срещу 
войната по пътищата блокира 
в неделния ден възлови кръсто-
вища и невралгични участъци 
в различни градове в страната. 
протестиращите настояваха 
за предприемане на ефективни 
мерки за пътната безопасност и 

наказания за шофьорите, причи-
нили катастрофи. 

“Искаме, когато има наличие 
на алкохол и наркотици, както 
и грубо нарушение на Закона за 
движение по пътищата, да се счи-
тат за умишлени престъпления. 
Защото в момента ги гледат като 

неумишлени престъпления”, ко-
ментира за БнР организаторът на 
протеста Иван Спасов.

протестираха и жители на 
Варна, Шумен, Стара Загора, 
казанлък и др. 

С плакати “Скоростта убива” 
и “Спрете войната по пътищата” 

столичани затвориха кръстови-
щето на бул. “Сливница” и ул. 
“Русе”, където на 8 май на пе-
шеходна пътека загинаха двама 
млади, ударени от автомобил, 
движещ се с висока скорост.

протестиращи, сред които 
и близки на загинали на пътя, 
блокираха движението по пътя 
Бургас-Созопол, по пътя Со-
фия-Варна, в района на момина 
чешма при Търговище, както и в 
участъците Хасково-димитров-
град и Тополовград-елхово.

В петък народното събрание 
прие на първо четене седем зако-
нопроекта за промени в нк, част 

от които предвиждат по-строги 
наказания за пияни, дрогирани 
шофьори, за каране с превишена 
скорост.  между първо и второ 
четене недоволните граждани 
очаквали допълнения, с които 
да се въведе изцяло “институт 
на пътното убийство” в българ-
ското законодателство, да бъде 
криминализирано шофирането 
със скорост, превишаваща с 50 
км/ч позволената, шофирането 
без шофьорска книжка. 

протестите ще продължат, 
докато участниците в тях не ви-
дят реална промяна от отговор-
ните институции.

Над 100 бебета чакат 
за сърдечна операция, 
няма медицински сестри

Иван Ченчев пита МОСВ за мерки 
за незаконни сметища в Перник

Протести срещу войната по пътищата блокираха възлови кръстовища
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В близо 40 града в страната вчера 
се проведе шестият поход за мир под 
наслов “България - зона на мира” с ис-
кания България да не бъде въвличана 
под никаква форма във военни дейст-
вия. очакваше се подобни прояви да се 
проведат и в канада, нова Зеландия и 
норвегия.

Целта на инициативата е да се съ-
берат и подписи за референдум за мир 
и суверенитет. “Той има две насоки - 
едната е България да не може да бъде 
въвличана във войни, когато на някого 
му хрумне. Второ направление на ре-
ферендума е да бъде даден път на бъл-
гарския народ към прякото решаване 

на най-важните въпроси в държавата”, 
обясниха организаторите.

В София пред ндк се събраха стоти-
ци столичани, които носеха български 
знамена. В инициативата се включиха 
и много социалисти сред които Геор-
ги Свиленски, евгений Белий, Борис 
Цветков и други. Със своето участие в 
редица градове социалистите за поре-
ден път затвърждават своята позиция 
относно войната в Украйна, а именно 
тя да бъде прекратена чрез дипломация, 
България да не изпраща оръжия, както 
и да не бъде въвличана като страна в 
конфликта.

присъстващите издигнаха транспа-

ранти с надпис “децата на България са 
родени, за да живеят в мир”. “България 
не дава синовете си. България е зона на 
мира. България не участва нито с хора, 
нито с оръжие, боеприпаси или резерв-
ни части в никоя война”, заявиха учас-
тници. Според тях не президентът, пра-
вителството или народното събрание, а 
българският народ трябва да каже мне-
нието си дали иска война или мир.

След митинга пред ндк множество-
то премина в шествие по бул. “Витоша” 
през пл. “Света неделя” и достигна до 
народното събрание под звуците на 
клаксони и песента “де е България”. по-
късно шествието стигна до БнТ в знак на 

протест, че телевизията като обществена 
медия не дава почти никаква гласност на 
движението за мир и суверенитет.

Във Варна се включи организаци-
онният секретар на БСп Борислав Гу-
цанов, който отново припомни, че още 
от началото на войната БСп е против 
предоставянето на оръжия. пловдив-
ските социалисти също взеха участие в 
похода. по време на митинга те съби-
раха и подписи за референдума срещу 
джендър идеологията в училищата.

подписката за суверенитет и мир 
ще бъде внесена в народното събрание 
през юли. досега в нея са се включили 
50 000 души.

Шести Поход за мир събира
подписи за референдум
Хилядисесъбраханашествияпротиввойнатавцялатастрана
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Депутатите от БСП Борислав Гуцанов и Ирена Анастасова присъстваха  
на церемонията по представянето на нов пощенски знак по проект  
“Пощенска карта 90 години от рождението на Светлин Русев”. Те се срещнаха  
и разговаряха с принц Майкъл от Кент и княз Никита Лобанов-Ростовский

на заседание на националния си 
съвет бСп взе решение да участва 
в изборите за кметове и общински 
съветници през 2023 г. във формата 
коалиция "бСп за българия". Също 
така упълномощи изпълнителното 
бюро да търси възможности за раз-
ширяване подкрепата за кандидатите 
на "бСп за българия" на основата на 
предизборната платформа на бСп, 
както и председателят на партията да 
сключва споразумения за подкрепа с 
други политически партии и непра-
вителствени организации.

Членовете на нС дадоха мандат 
на градските, общинските и район-
ните съвети да вземат решение по 
преценка за обсъждане и образуване 
на местни коалиции на основата на 
коалиция "бСп за българия" след съ-
гласуване с иб на нС на бСп.

националният съвет утвърди и 

политическите изисквания и меха-
низма за оценяване на дейността на 
кметовете и общинските съветници, 
издигнати или подкрепени от бСп 
или коалиция за издигане на кмето-
ве и общински съветници от "бСп за 
българия" за местните избори.

общинските (районни), градски 
конференции ще се проведат от 1 юли 
до 3 септември и ще приемат оценка 
за работата на кметовете, издигнати 
или подкрепени от бСп и общински-
те съветници, ще приемат общинска 
(районна) предизборна платформа  за 
участие във вота и ще утвърдят фор-
мула и модел за участие на групата 
на общинските съветници.

на конференциите също така ще 
се издигат кандидати за кмет на об-
щината (района), на кметовете на на-
селени места, ще се подреди и листа-
та за общински съветници.

националният съвет на бСп 
препотвърди решението на из-
пълнителното бюро и парла-
ментарната група да прекрати 
преговорите с герб-СдС за 
първия мандат, но ще участва 
в разговори за втория и третия. 
Това стана ясно след пленума 
на партията в събота. С 98 гла-
са "за" и само 2 "против" наци-
оналният съвет взе общо чети-
ри решения. С тях се възлага 
на парламентарната група да 
гласува против правителство, 
предложено от мария габри-
ел, при покана да се участва в 
разговори за следващите ман-
дати, а при невъзможност да се 
формира редовно правителство 
и се наложи ново служебно на 
президента радев, членове на 
бСп да не участват в него.

"ние не споделяме част от 
политиките, провеждани от 
служебния кабинет и не иска-
ме бСп да се ангажира с тези 
политики, чрез свои предста-
вители", коментира лидерът на 
партията корнелия нинова. 

като пример тя даде пред-
ложения бюджет от служеб-
ния кабинет, който замразява 
социалните разходи - мини-
малната заплата, майчинство-

то, детските надбавки. "или 
пък служебното правителство 
изнася оръжия за Украйна и 
не искаме да бъдем отъжде-
ствявани с такива политики. 
Това е принципна позиция, за-
щото вече няколко пъти наши 
членове влизат в служебни ка-
бинети, без да уведомят пар-
тията, а след това върху пар-
тията се хвърля отговорност за 
определени политики на такъв 
кабинет", каза още тя.

на въпрос относно съста-
вяне на експертно правител-
ство, а не на кабинет, огла-
вен от политически фигури, 
нинова отговори, че една от 
грешките на борисов за пър-
вия мандат беше точно, че 
предложи ярка политическа 
личност за министър-предсе-
дател. "Трябваше предвари-
телно да си уговорим задачи-
те, сроковете за изпълнение и 
тогава да се говори за минис-
тър-председател и министри 
експерти. В това яростно по-
литическо противопоставяне, 
ние смятаме, че лидерите и 
ярките политически лица на 
партията трябва да отстъпим 
назад, ако искаме наистина да 
постигнем съгласие по важни 

национални задачи", заключи 
лидерът на бСп.

С 97 гласа "за" и 1 "въздър-
жал се" националният съвет 
на бСп констатира и само-
изключването от партията на 
костадин паскалев, Васил 
антонов и иван мандински. 
Тримата участваха в листите 
и в кампанията на "левица-
та" в изборите за 49-ото нС. 
Съгласно Устава на бСп со-
циалист, който се включва в 

листите и кампанията на друга 
партия, се самоизключва.

по темата за първия ман-
дат се изказа в радиоинтервю 
и зам.-председателят на бСп и 
на народното събрание крис-
тиан Вигенин. "Въпросът ни-
кога не е бил какво иска бСп за 
себе си или за партията, а как-
во е правилно като политика за 
българия. Водихме разговори 
с първата политическа сила от 
тази гледна точка. преговори 

не е имало, тъй като такива се 
водят като конкретни ангажи-
менти, конкретна програма. 
по време на разговорите стана 
ясно, че начинът, по който се 
подхожда, не е по начина, по 
който сме си го представяли", 
заяви Вигенин. Според него 
бСп има разминавания по 
политиката по отношение на 
подхода и начина, по който би 
функционирало едно такова 
правителство.

БСП ще участва в разговори
за втория и третия мандат

Социалистите отиват на 
местните избори като коалиция 

След среща с областните координа-
тори на бСп е станало ясно, че 90% от 
областните председатели, от общински-
те координатори и от младежките пред-
седатели смятат, че партията не е готова 
и не искат тя да участва в общ кабинет 
с герб без ясни приоритети. Това зая-
ви зам.-председателят на пг на "бСп за 
българия" георги Свиленски, като така 
отхвърли спекулациите, че изявлението 
на главният прокурор е повлияло на ре-
шението на иб.

Социалистът посочи, че по време 
на последната среща с герб, от "бСп 
за българия"  отново са заявили при-
оритетите си, а в следващия момент са 
получили противоречива и отрицателна 
реакция на тях. по думите на Свиленски 
не е станало ясно нито на първата, нито 
на втората политическа сила, че партий-
но правителство в 49-ото нС не може да 
бъде съставено. 

народният представител заяви още, 
че парламентарната група на социали-

стите е единна и няма да има нито един 
отсъстващ от зала при гласуването на ка-
бинет на герб. 

по отношение на съставяне на пра-
вителство с втория и третия мандат Сви-
ленски потвърди, че социалистите ще 
участват в такива разговори. "ако стане 
ясно какво ще изпълнява това правител-
ство, ще обсъдим въпроса и национал-
ният съвет ще вземе решение. искаме 
бюджетен дефицит 4,5%, да не се изна-
ся оръжие за Украйна, да не са орязват 

социалните разходи", посочи народният 
представител от "бСп за българия".

относно случващото се в съдебна-
та система социалистът коментира, че 
конфликтът между гешев и Сарафов 
е борба на лобита. "бСп е била после-
дователна в позицията си относно съ-
дебната система и главния прокурор. 
искали сме оставката, бяхме първите 
на площада, когато влезе в президент-
ството главната прокуратура", каза в 
заключение Свиленски.

90% от социалистите не искат партията в общ кабинет с ГЕРБ

Националниятсъветконстатирасамоизключването
натримачленове,участваливлиститенадругапартия
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С близо 200% ще се повиши цената 
на водата в дупница. Това ще се слу-
чи, ако бизнес планът на оператора за 
региона “кюстендилска вода” влезе в 
сила, предаде “нова телевизия”. но-
вата цена от 3,65 лв. е била приета на 
заседание на Вик асоциацията, на ко-
ето против нея са гласували над 50%. 
Според закона обаче се оказва, че за 
да не бъде приет планът, трябва да 
гласуват 75%.

В дупница се опасяват, че се прави 
опит да се фалира местното Вик друже-
ство, тъй като много малка част от ге-
нерираните средства от новата цена ще 
влизат в него. Целта според общинския 
съвет е да дойде ново дружество.

Във Вик-дупница финансовото по-
ложение е критично. Служителите са 
готови на стачни действия. “Заплатите 
не са изплатени, пак са със забавяне. 
Всичко това се дължи на ниската цена 
на водата. Събираме почти 85% от за-
дълженията си, но това не е достатъч-

но”, посочи служител.
от “кюстендилска вода” обясниха, 

че увеличението до 3,65 лв. се налага, 
тъй като в последните десет години це-
ните на Вик услугите не са променяни, 
а и много от оперативните разходи са се 
увеличили съществено, вследствие на 
промяна в доставните им цени. от дру-
жеството добавят, че цената на водата 
ще остане в диапазона на средната за 
страната и далеч по-ниска от социално 
поносимата цена на водата за населени-
ето в региона. очаква се тази седмица 
целият общински съвет на дупница да 
излезе на протест.

В някои региони в страната водата 
поскъпна драстично от началото на го-
дината. Така най-скъпа вода плащат жи-
телите на градовете Силистра, Разград 
и Смолян. Това стана след като коми-
сията за енергийно и водно регулиране 
одобри новите цени. Рекордно беше по-
вишението в Силистра - 5,28 лв. с ддС 
за кубик. В Разград водата струва 5,19 

лв. за кубик. Жителите на Смолян купу-
ват водата на цена 4,59 лв. за кубик. на-
всякъде увеличението бе посрещнато с 
недоволство.

 омбудсманът диана ковачева въз-
рази срещу драстичния скок на цената 
на водата. Според нея за гражданите 
става все по-непосилно да погасяват на-
растващите сметки за вода в условията 

на кризи - икономическа, политическа, 
финансова, постковид, и при огромна 
инфлация. 

междувременно “напоителни сис-
теми” вдигна драстично цената на вода-
та за поливни нужди в земеделието. За 
сезон 2023 скокът на цената за помпе-
на доставка на вода 2-ро стъпало е над 
200%, а за 3-то стъпало - над 300%. 

абонатите на “Топлофи-
кация София” са започнали 
да получават фактурите за 
април и много от тях са изне-
надани от високите суми, ко-
ито са им начислени. някои 
твърдят, че сметките им за 
април са най-високите от на-
чалото на отоплителния се-
зон и недоумяват на какво се 
дължат високите стойности. 
В някои случаи сумите са 
само с 10-20 лева по-високи 
от мартенските, но има и дос-
та по-големи разлики, преда-
де segabg.com. от “Топлофи-
кация София” били готови да 
разгледат всеки конкретен 
казус, в който клиентът има 
съмнения в калкулациите.   

недоволство се трупа от 
месеци, тъй като въпреки 
меката зима хората получа-
ват сметки, доста по-високи 
спрямо предния отоплителен 
сезон. Заради бум на полу-
чените жалби националният 
омбудсман диана ковачева 
дори настоя през февруари 
държавната агенция по ме-
трологичен надзор да прове-
ри изправни ли са топломе-
рите в абонатните станции и 
отчитат ли коректно подаде-
ната и използваната енергия. 
оказа се, че от проверените 
уреди 69% действително са 
за смяна, най-вече заради из-
текъл срок на годност.  

Заради рекордното пос-
къпване на природния газ 
миналото лято кеВР одобри 
40% скок на топлинната енер-
гия на “Топлофикация Со-
фия” от 1 юли -  от 98,48 лева 
за мегават на 137,86 лв. Така 
дори намалението на ддС от 

20 на 9% не донесе особено 
облекчение за потребителите.

“Топлофикация София” 
вече публикува всеки месец 
на сайта си данни за подаде-
ната топлинна енергия и за 
средномесечната температу-
ра в графичен вид. от илюс-
трациите се вижда, че през 
април т.г. средната темпера-
тура е била 8,9 градуса, а през 
април 2022 г. - 10,5 градуса. 
освен това миналата година 
спирането на парното запо-
чна на 26 април, а сега топ-
лоподаване имаше чак до 1 
май. междувременно от топ-
лопредприятието напомнят, 
че който си плати сметката за 
април до 30 май, ще получи 
3% отстъпка.

 В ход е отчетната кам-
пания за сезон 2022/2023 за 
всички абонати, които за-
плащат на база прогнозно 
потребление, и при които 
отчитането на топлините раз-
пределители, топломерите и 
водомерите за топла вода се 
осъществява веднъж годиш-
но, напомнят от “Топлофи-
кация София”. на основата 
на извършените отчети се 
изготвят изравнителни смет-
ки за всички потребители в 
сградата, като се преразпреде-
ля измерената за отчетния пе-
риод топлинна енергия. В из-
равнителната сметка ще бъде 
отразена разликата между 
прогнозно начислените коли-
чества и реално консумирана-
та от вас енергия в рамките на 
отчетния период. Топлинният 
счетоводител е задължен да 
предостави изравнителната 
сметка в срок до 15 юли.

летният туристи-
чески сезон бе открит 
официално вчера от ре-
сорния министър Илин 
димтров в комплекс 
“Св.св. прогнозите за 
този летен сезон са, че 
ще има повишение на 
гостите с между 5 и 7% 
в сравнение с рекорд-
ната за сектора 2019 г, 
каза димитров. Той при-
помни, че България е на 
шесто място в света по 
възстановяване на бран-
ша. Бизнесът е активен, 
базите ни са прекрасни, 
големият въпрос е как-
во качество на услугите 
ще бъде предложено, 
коментира министърът. 
И уточни, че страната 
ни очаква традиционно 

много гости от Румъния, 
но ще има увеличение и 
при летовниците от пол-
ша, Чехия, Израел.

димитров каза, че 
туристическият бранш 
внася около 25 хиляди 
работници годишно. по 
думите му и през тази го-
дина ще бъдат наемани 
служители от страните 

от Средна азия. Родните 
работодатели обаче вече 
гледат и към Индия, не-
пал, Бангладеш. За лип-
сата на достатъчно ка-
дри министърът посочи, 
че е нужна дългосрочна 
стратегия за преодолява-
нето на проблема, която 
би следвало да е приори-
тет за следващия редо-

вен кабинет.
За приемането на 

държавния бюджет за 
тази година димитров 
посочи, че ще настоява 
да се запази ставката от 
9% ддС за сектора. по 
думите му трябва да бъ-
дат отделени и повече 
средства за национална 
реклама.  

Предложениетоетядасеповишис200%

Априлските сметки 
за парно шокираха 
столичани

Фирмите и гражданите, зав-
лечени от фалита на кТБ през 
2014 г., са си получили обратно 
25% от вложените в пробитата 
банка пари (над размера на га-
рантираните влогове до 196 000 
лв.). Това отчитат синдиците на 
кТБ ангел донов и кристи ма-
ринова в отговор на парламента-
рен въпрос. Възстановената сума 
в масата на несъстоятелността на 
банката за последните 9 години е 
1,44 млрд. лв. към 30 април 2023 
г. Това е около 25% от заграбе-
ните над 5 млрд. лв.

от събраните 1,44 млрд. лв. 
до момента синдиците са раз-
пределили на кредиторите около 
1,3 млрд. лв. чрез т. нар. пет час-
тични сметки за разпределение. 

най-много пари си възстанови 
главният кредитор - Фондът за 
гарантиране на влоговете в бан-
ките (ФГВБ). председателят му 
матей матев наскоро отчете, че 
фондът си е върнал 948 млн. лв.

към края на април 2023 г. ос-
татъкът в масата на несъстоятел-
ността е едва 84 млн. лв. С набли-
жаването на 10-годишнината от 
фалита на банката събираемостта 
на имуществото й става все по-ни-
щожна и работата на синдиците 
- все по-безплодна. За последна-
та година и половина събраните 
средства са само около 40 млн. 
лв. Това излиза на базата на пре-
дишен парламентарен въпрос до 
финансовия министър по време на 
47-я парламент асен Василев. Той 

съобщи, че събраните средства от 
синдиците към 1 декември 2021 г. 
са 1,405 млрд. лв. 

Съвсем скоро се очаква 
Сметната палата да финализира 
ключовия одит на дейността на 
Фонда за гарантиране на влого-
вете в банките по контрола вър-
ху действията на синдиците на 
кТБ. като стана известно син-
диците на кТБ са плащали ре-
довно възнаграждение за правно 
обслужване на адв. Веселин ма-
тев, докато баща му матей ма-
тев е бил председател на ФГВБ. 
матев-старши бе преназначен 
на поста за нов 4-годишен ман-
дат от кабинета на Гълъб донев 
малко преди изборите на 2 април 
тази година.

Завлечените от фалита на КТБ  
си върнали 25% от парите

Откриха летния сезон,  
румънци пълнят хотелите

В Дупница готвят протест 
заради цената на водата
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В началото на следващата го-
дина България трябва да има тех-
нически анализ за това възможно 
ли е дострояването на аеЦ “Бе-
лене” без участието на Русия, 
както и икономически колко бе 
струвало това. и на тази база 
парламентът да вземе решения 
дали да се довършва вече над 30-
годишния ядрен проект или да се 
търсят купувачи на доставеното 
още през 2017 г. руско оборуд-
ване. В същия срок би трябвало 
да стане ясно и колко ще струва 
и ще се реализира ли проектът за 
два нови реактора на площадката 
на работещата аеЦ “козлодуй”.

до седмици, най-много месец, 
би трябвало министерството на 
енергетиката да получи оферти 
от френската “електрисите дьо 
Фроанс” (EDF) и американската 
“Уестингхаус” колко ще струва 
на “националната електрическа 
компания” (нек) и на “аеЦ 
козлодуй - нови мощности” из-
вършването на предпроектните 
проучвания за смисъла съответ-
но от аеЦ “Белене” и VII и VIII 
блок на аеЦ “козлодуй”. Това 
заяви служебният министър на 
енергетиката Росен Христов, 
който посети миналата седми-

ца площадката на прекратения 
ядрен проект “Белене”, където 
провери състоянието на консер-
вираното ядрено оборудване, 
произведено и поддържано под 
контрола на руската “атомстро-
йекспорт” (аСе).

“Стоим върху активи за 2,5 
млрд. лв., за чиято поддръжка 
плащаме няколко милиона на го-
дина, и е крайно време България 
да вземе решение за този значите-
лен актив - и като вложени сред-
ства, и стратегически важен”, 
посочи Христов дни след като бе 
във Франция и разговаря с EDF 
за предпроектното проучване и 
от компанията му представиха 
детайлно технически план за из-
вършването на анализите.

Сега той заяви, че състояни-
ето на доставените два реактора 
за аеЦ “Белене” е отлично и са 
като току-що излезли от завода. 
За тяхната консервация обаче 
има разходи и 33-ма служители 
се грижат за състоянието им. от-
делно нек плаща за охраната и 
за контрола върху консервация-
та, извършван от аСе. Според 
Христов е крайно време да се 
спре само наливането на пари в 
проекта, без да има перспектива 

какво се случва с него.
по думите на министъра 

предпроектното проучване на 
EDF трябва да даде отговор на 
въпросите дали наличното обо-
рудване може да се интегрира в 
нова система, може ли да се из-
бегне зависимост от руски ком-
пании при дострояването и екс-
плоатацията, както и дали може 
да се продаде, включително на 
Украйна, която прояви такъв ин-
терес при посещение на Христов 
там. “Цялата тази информация ще 
бъде предоставена на парламента 
за вземане на финално решение”, 

каза енергийният министър, спо-
ред когото това ще стане догоди-
на и се търси най-доброто реше-
ние за използване на площадката 
край Белене и на наличното вече 
оборудване.

Трябва да стане ясно и как-
ва би била крайната стойност на 
замразения в разгара на панде-
мията от коронавирус ядрен про-
ект. на базата на технико-ико-
номическите анализи и цената 
на произвежданата от бъдещата 
ядрена централа електроенергия 
парламентът трябва да напра-
ви крачка и да реши най-сетне 

по-нататъшната съдба на аеЦ 
“Белене”. Христов не пожела да 
каже колко се очаква да плати 
нек за този анализ, но посочи, 
че средствата няма да са толкова 
много - “няколко милиона”, за 
вземането на толкова важно ре-
шение. Чак след като народното 
събрание реши дали да се строи 
новата ядрена централа, ще се 
търси финансирането за нея, каза 
Христов.

Горе долу паралелно се раз-
виват и разговорите със СаЩ 
за сключване на междупра-
вителствено споразумение за 
предпроектното проучване за из-
граждане на два нови реактора на 
площадката на аеЦ “Белене” по 
технологията на американската 
“Уестингхаус” аР-1000, каквато 
задача възложи предишният пар-
ламент на служебното правител-
ство. “Финализираме прегово-
рите с американското енергийно 
министерство за междуправител-
ствен договор за сътрудничество 
в сферата на ядрената енергетика. 
имаме и финален вариант, който 
трябва да се ратифицира от на-
родното събрание и веднага след 
това може да се сключи догово-
рът”, каза още министърът.

Служебната власт иска НС 
да реши за проекта „Белене”
Щесеправипредпроектнотопроучванедали
наличнотооборудванеможедасеинтегриравновасистема

След 10 юни, когато изтича удължи-
телният закон за бюджета, на практика 
от понеделник (12 юни) държавата няма 
да може да се разплаща, каза пред БнТ 
служебният министър на икономиката 
никола Стоянов. В такива случаи, смя-
та той, когато няма приет бюджет или е 
изтекъл законът за удължаването на бю-
джета, страната трябва да се върне към 
нулево салдо, а именно - може да харчи 
само, ако бюджетът е на плюс, когато е на 

минус, няма право да харчи нищо, докато 
не стане отново на нула и евентуално на 
плюс. Това би довело до невъзможност за 
изплащане на заплати, посочи Стоянов. 
и добави, че за юни пенсиите ще бъдат 
платени до 10-то число така или иначе. 
но на теория изтичането на удължител-
ния закон би довело до спиране на всички 
плащания. Твърдо убеден съм, че депута-
тите са наясно с тази отговорност и, или 
ще приемат нов бюджет, или поне удъл-

жаване на сегашния, изтъкна служебни-
ят икономически министър. Всъщност 
самото служебно правителство и лично 
финасовия министър Росица Велкова от-
каза миналата година да внесе актуален 
бюджет за 2023 г. и в крайна сметка се на-
ложи депутатите да удължат действието 
на миналогодишния.

С удължаване на действащия бюджет 
положението ще бъде спасено откъм най-
негативния сценарий, ще продължим да 

харчим 1/12 от миналата година, но си-
туацията е коренно различна, смята Стоя-
нов. много е трудно с бюджета от 2022 г. 
да се работи през 2023 г., обясни той. по 
думите му не събираемостта, а разходите, 
които спрямо миналата година са увели-
чени близо 30 на сто, са проблем.

България не изнася оръжие за Украй-
на, нито едно разрешение не е дадено, ка-
тегоричен беше никола Стоянов. изнася-
ме към държави-партньори, уточни той.

агенция “митници” (ам) оч-
аква спад на приходите, за които 
тя отговаря (мита, акцизи и ддС 
от внос), с 1,5 млрд. лв. спрямо 
събраното през 2022 г., обяви ди-
ректорът на ведомството павел 
Геренски. Това е намаление с над 
12%. през 2022 г. митниците съ-
браха рекордни приходи - малко 
над 13,4 млрд. лв., докато тази го-
дина агенцията очаква да събере 
11,9 млрд. лв.

от думите на Геренски ста-
ва ясно също, че влошаването 
на събираемостта се е задълбо-
чило през последния месец и 
половина. Затова има разлика 
между актуализираната прог-
ноза, която финансовото ми-
нистерство внесе с бюджета в 
парламента през април, и теку-
щата прогноза на митниците. 
очакванията вече са приходите 
от мита да бъдат със 70 млн. лв. 
по-малко от записаното в акту-
ализираната прогноза, тези от 
акцизи - с 14 млн. лв. повече, а 
от ддС от внос - с 641 млн. лв. 

по-малко.
Тази година се очаква по-до-

бро изпълнение от миналата го-
дина само за акцизите, и то зара-
ди вдигането на ставките върху 
цигарите и другите тютюневи 
изделия. Заради презапасяване 
с цигари със стар акциз в нача-
лото на годината, събраемостта 
през април и май е спаднала, но 
се очаква наваксване до края на 
годината.

най-сериозната причина за 
очаквания спад в приходите от 
ам тази година е намаленият 
обем на вноса на петрол и още 
повече - значителният спад на 
цената му на международните 
пазари. има спад и в износа на 
нефтени продукти за Украйна, 
които миналата година увели-
чиха приходите в бюджета.

павел Геренски съобщи, 
че наскоро е имал среща с ръ-
ководството на “лукойл неф-
тохим” по повод намерение на 
компанията за внос на суров 
нефт от казахстан. митниците 

са поискали по-добро докумен-
тално оформяне на вноса, така 
че той да не нарушава санкции-
те. ако този внос се реализира, 
резултатите на “лукойл” ще се 
подобрят, а оттам и приходи-
те от ддС от внос, защото ка-
захстанският петрол е по-скъп 
от руския и от арабския.

потреблението на суров 
петрол в страната се е свило с 
43% като стойност в левове за 
първите четири месеца на годи-
ната, а ддС от мазут е спаднал 
със 100%, защото няма внос 
на мазут. количествата суров 
петрол, внесени в страната, са 
спаднали с 11%.

преди седмица служебни-
ят финансов министър Росица 
Велкова изнесе данни, че ця-
лостно приходите от ддС във 
фиска регистрират спад към 
края на април спрямо същия пе-
риод на миналата година. нама-
лението е с около 150 млн. лв. 
до 4.9 млрд. лв.

Реакторите се съхраняват на площадката

Министър плаши, че скоро държавата няма да може да се разплаща 

Митниците очакват драстичен 
спад на приходите с 1,5 млрд. лв. 

“Лукойл Нефтохим” иска да внася суров нефт от Казахстан



Свят6
2023

понеделник
22 май

накратко

Близо 10 милиона избиратели имаха право на глас на 
парламентарните избори в Гърция. Според социологиче-
ските проучвания консервативната “нова демокрация” на 
сегашния премиер кириакос мицотакис изпреварва ос-
новната лява опозиционна СиРиЗа на алексис Ципрас. 

на последния си предизборен митинг мицотакис из-
рази увереност, че след изборите партията му ще стане 
първата политическа сила от много години, която получа-
ва втори пореден четиригодишен мандат за управление. 

Заради промени в изборния кодекс обаче, с които се 
прилага пропорционална система без бонус места за пър-
вата партия, и нежеланието на партиите да си сътрудни-
чат, най-вероятно няма да се сформира управляваща коа-
лиция и през юли ще има нови избори.

Гърците избират 
парламент

Бойци от “Вагнер” развяват руското знаме и това на частната военна компания в покрайнините на Артьомовск. 
Лидерът им Евгений Пригожин обяви, че силите му са поели контрол над града след месеци бойни действия

Ръководителят на руската частна 
военна компания “вагнер” евгений 
пригожин обяви, че бойците му са по-
ели пълен контрол над украинския град 
артьомовск, за който се водеха кръвоп-
ролитни сражения през последните де-
вет месеца. в публикувано в телеграм 
видео, снимано на фона на развяващи 
знамена руски наемници, той заяви, че 
силите му ще се изтеглят от града след 
25 май за почивка и тренировки. 

в изявление, публикувано на сайта 
на кремъл, президентът владимир пу-
тин потвърди, че битката е приключила 
с победа за Русия и че всички, които са 
се проявили по време на сраженията, 
ще получат държавни отличия.

контролът над стратегическия жп 
възел артьомовск отваря пътя на ру-
ската армия към нови важни точки на 
украинските сили. Създадена е възмож-
ност за атака към Часов яр - от това 
селище бяха снабдявани украинските 
части в града. падането на артьомовск 
е и “глътка въздух” за руските сили и 
укрепване на отбраната за готвеното от 
месеци контранастъпление на киев.

Украинският президент воло-
димир Зеленски отрече градът да е 
паднал. на срещата на върха на Г-7 в 
Хирошима той заяви, че “към днешна 
дата Бахмут не е окупиран от Русия”. 
Според представители на властите в 
киев в момента все още се водят бое-

ве в покрайнините на града. 
президентът на СаЩ джо Байдън 

междувременно обяви нов пакет воен-
на помощ за киев на стойност 375 млн. 
долара, включващ боеприпаси, артиле-
рия и бронирани бойни машини. той 
допълни, че вашингтон ще подкрепи 
съвместните усилия на съюзниците за 
обучение на украински пилоти за Ф-16. 
миналата седмица премиерите на ве-
ликобритания и нидерландия - Риши 
Сунак и марк Рюте, се съгласиха да 
сформират международна коалиция, 
за да помогнат на Украйна да закупи 
западна авиация. Руското мвнР осъди 
решението като “поредна ескалация на 
напрежението”.

Артьомовск напълно 
под руски контрол
ПаданетонаградапозволяванаМосквадапродължи
настъплениетоилидасеподготвизаконтраофанзивата

Среща на върха
Китай-Централна Азия

  �
Таня ГЛУХЧЕВА, Пекин

китай и централноази-
атските страни казахстан, 
киргизстан, таджикистан, 
туркменистан и Узбекистан 
проведоха Среща на върха в 
китайския град Шиан. прези-
дентите на шестте държави се 
споразумяха по редица въпро-
си в областта на икономиката, 
търговията, сигурността, кул-
турния обмен и др.

държавните глави бяха ка-
тегорични, че трябва да има 
мир в района. на нуждаещите 
се страни пекин ще отпусне 26 
млрд. юана (3,7 млрд. долара).

китайският лидер Си 
дзинпин подчерта, че “никой 
няма право да сее раздор и да 
предизвиква конфронтация 
в района, особено подтикван 
от егоистични политически 
интереси”.

Следващата подобна среща 
ще се проведе през 2025 г. в 
казахстан.

90 компании в 11-ия 
пакет антируски санкции

ЕС ще включи над 90 компании 
в 11-ия пакет антируски санкции. 
Председателят на ЕК Урсула фон 
дер Лайен уточни, че става дума за 
фирми, нарушаващи и заобикалящи 
настоящите ограничения, доста-
вяйки забранени стоки за Русия. 

Трима загинали 
при самолетна 
катастрофа в Алпите

Пилот и двама пътници загина-
ха, след като туристически само-
лет се разби в швейцарския кантон 
Ньошател. Инцидентът е станал в 
гориста и труднодостъпна мест-
ност, което е затруднило спасите-
лите. Причините за инцидента се 
изясняват. 

„Шин Фейн” 
спечели изборите 
в Северна Ирландия

Републиканската партия “Шин 
Фейн” спечели 31% от гласовете 
на местния вот и за първи път има 
мнозинство в общините на Север-
на Ирландия. Застъпващата се за 
излизането на областта от Вели-
кобритания националистическа 
партия получава пълен контрол над 
местните органи на властта.

Новият президент на Черна 
гора встъпи в длъжност

Новият президент на Черна гора 
Яков Милатович положи клетва и 
заяви, че ще бъде държавен глава 
на всички граждани на страната по 
пътя към ЕС. На 2 април той получи 
60% от гласовете и победи управля-
валия десетилетия Мило Джукано-
вич. 

Жертви при 
престрелка в Мексико

Най-малко 10 души са убити, а 
9 - ранени, при престрелка на авто-
мобилно изложение в мексиканския 
щат Бая Калифорния. Маскирани 
излезли от микробус и открили огън 
по участници. На място са пристиг-
нали полиция и медици.

Фатална блъсканица 
на стадион в Салвадор

Най-малко 9 души са загинали, 
а десетки са ранени при блъсканица 
на футболен стадион в Ел Салвадор 
по време на местен турнир. По пър-
воначални данни до трагедията се 
стига, след като много фенове са 
се опитали да влязат на арена “Ку-
скатлан”, след като вратите били 
затворени.

СниМкиБТА

Спешните служби са пристигнали на 
мястото на самолетна катастрофа 
във военна база край испанския град 
Сарагоса. Произведен в САЩ изтре-
бител Ф-18 на испанските ВВС се 
разби по време на тренировъчен полет. 
Пилотът е катапултирал успешно. 
Причините за инцидента се изясняват

Грузинският национален авиопревоз-
вач Georgian Airways забрани достъп до 
самолетите си на президента на страната 
Саломе Зурабишвили. държавният глава 
се обяви против решението на компани-
ята да възобнови полетите до Русия след 

четиригодишно прекъсване, обяви личен 
бойкот и призова съгражданите си да 
последват примера й. Според нея компа-
нията “е готова на всичко за пари”, докато 
подновяването на въздушната връзка за-
плашва националната сигурност. 

Собственикът на компанията тамаз 
Гаяшвили заяви, че в отговор на бойко-
та, държавният глава става персона нон 
грата. той уточни, че докато тя не се из-
вини на грузинския народ, “няма да стъ-
пи на борда”.

Грузинските авиолинии в спор с президента



2023

понеделник
22 май

ДАТАТА

22КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА БИОЛОГИЧНО-
ТО РАЗНООБРАЗИЕ. 
Конвенцията за биоло-
гичното разнообразие e 
отворена за подписване 
на 5 юни 1992 г. в Рио де 
Жанейро. Влиза в сила 
от 29 декември 1993 г. 
и е решено тази дата да 
се отбелязва като Международен ден на биологич-
ното разнообразие. През декември 2000 г. Общото 
събрание на ООН гласува промяна и празникът се 
отбелязва на 22 май.

1856 - В МОСКВА Е ОТКРИТА ТРЕТЯКОВСКА-
ТА ГАЛЕРИЯ. Днес тя 
съдържа една от най-
големите и значими ко-
лекции на руското изоб-
разително изкуство. 
Разполага с над 130 000 
произведения на живо-
писта, графиката и скулптурата. Създадена е от 
руския търговец и меценат Павел Третяков (1832-
1898) със съдействието на брат му Сергей Третя-
ков (1834-1892).

1859 - РАЖДА СЕ АРТЪР КОНАН ДОЙЛ, БРИ-
ТАНСКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1930 Г.). Автор е 
на детективските ро-
мани “Приключения-
та на Шерлок Холмс”, 
“Баскервилското куче”, 
на историческия роман 
“Подвизите на брига-
дира Жерар”, на науч-
нофантастичния роман 
“Изгубеният свят”.

1906 - БРАТЯ РАЙТ ПАТЕНТОВАТ ПЪРВАТА 
“ЛЕТЯЩА МАШИНА”. На 17 декември 1903 г. в 
10,35 ч. в Север-
на Каролина, при 
мразовит вятър, 
“Флайър” пре-
лита във възду-
ха 12 секунди и 
изминава 39 м. 
През този ден 
братята Орвил 
и Уилбърт Райт извършват общо четири полета, 
най-дългият от които трае 59 сек. с дължина 279 
м. “Флайър” представлява биплан с общо тегло 340 
кг. Двигателят е четиритактов с мощност 12 к.с.

1924 - РАЖДА СЕ ШАРЛ АЗНАВУР, ФРЕНСКИ 
ПЕВЕЦ, КОМПОЗИТОР, АКТЬОР И ДИПЛОМАТ 
от арменски произ-
ход (умира 2018 г.). 
Истинското му име 
е Вагинак Азнавурян. 
Композитор на пове-
че от 1000 песни на 
френски, английски, 
немски, италиански 
и испански език. Има 
издадени над 100 млн. 
плочи. Участвал е в над 60 филма, сред които “С 
глава в стената”, “Десет малки негърчета”. Из-
бран е за “Артист на века” от Си Ен Ен (1998).

1984 - УМИРА МИМИ БАЛКАНСКА, ОПЕРНА 
И ОПЕРЕТНА ПЕВИЦА (Р. 1902 Г.). Специализира 
пеене в Берлин и Ви-
ена. Съоснователка 
на Кооперативния 
театър и на Худо-
жествения оперен 
театър в София. 
Работи в Народна-
та оперета и в Дър-
жавния музикален 
театър в столица-
та. Сред най-известните й роли са графиня Мари-
ца (“Графиня Марица” от И. Калман) и Фраскита 
(“Фраскита” от Ф. Лехар). И до днес е една най-
популярните оперетни артистки на България.

От стр. 1

Винаги наивно съм 
смятал, че преди да се 
пристъпи към промя-
на на конституцията, е 
важно тя да бъде диску-
тирана качествено. да е 
ясно какво точно иска 
да се постигне с нея и 
дали ще е възможно 
това.

нека да припомня, 
че през 2014-2015 г. пак 
по същия начин ни каз-
ваха, че ако променим 
основния закон и раз-
делим ВСС на две коле-
гии, това ще е началото 
на истинската съдебна 
реформа.

две години по-късно 
основните фигури, заме-
сени в тази “промяна”, 
не искат да си спомнят 
за нея и отричат всяко 

бащинство по темата. а 
съдебната реформа пак 
е на хоризонта и пак ни 
я хвърлят във въздуха 
като захарче на дреси-
рано куче.

а дали да не се 
върнем и към 2020 г., 
когато Бойко Борисов 
беше притиснат в ъгъла 
от мощната протестна 
вълна. В телевизионно 
обръщение към нация-
та тогава той обяви, че 
иска да свика избори за 
Велико народно събра-
ние и е готов с проект 
на нова конституция.

След това видяхме 
“проекта”. оказа се 
почти идентично ко-
пие на стария основен 
закон, но с разбъркани 
глави. конституцийка, 
а не конституция.

и това трябва да ни 

е като обеца на ухото. 
промените в основния 
закон у нас се правят от 
политически дилетанти 
и обществени шарлата-
ни всеки път, когато са 
безпомощни да измис-
лят каквато и да е друга 
кауза. 

В случая конститу-
цията е поставена на 
операционната маса за 
лифтинг в името на това 
ГеРБ и пп-дБ да наме-
рят начин да се обичат, 
пардон, да управляват 
заедно и да формират 
парламентарно мнозин-
ство.

и заради това с тех-
ните мазни пръсти за 
пореден път посегнаха 
на основния закон, без 
да знаят какво искат 
да постигнат. Важното 
е да се вдига шум. Ва-

жното е да изглеждат 
реформаторски настро-
ени с либерален плам в 
погледа и препълнени с 
евро-атлантически цен-
ности до гърлото. 

Това са хора, кои-
то мислят, че България 
започва от тях и заради 
това са готови на вся-
какви конституционни 
експерименти и шаш-
малогии.

и така всичките им 
промени все са насоче-
ни към овладяването на 
съдебната власт, а ни-
кога към превръщането 
на България в социална 
държава. Защото точно 
така е записано в пре-
амбюла. Валери петров 
е знаел за каква Бъл-
гария да мечтае. Виж, 
Стою Стоев представа 
си няма.

Заизяденатаглава

образованието е по-
редната сфера, от която 
българин всеки разбира. 
Това чувство става осо-
бено изострено, когато 
тръгнат изпитните кам-
пании в училищата. 

първа вече мина 
матурата по български 
език и литература на 
зрелостниците, която 
през последните годи-

ни на практика измес-
ти приемните изпити в 
университетите и вече 
има много по-голяма 
тежест. Затова акцентът 
върху провеждането й е 
по-забележим - широко 
се обсъждат въпросите, 
избраните произведе-
ния, камери следят всяка 
изпитна зала. 

Това логично води до 
заключението, че  зре-
лостният изпит трябва 
да е труден - не само за-
щото е вход към висшето 
образование, а и защо-
то показва какво знаят 
учениците на изхода на 
средното. нищо подобно 
не се случва. матурите 
са толкова олекотени, че 
редовно се предлагат от 
амбициозни учители на 
кандидат-осмокласници-
те ей така, за сверяване, 

за проверка на познания-
та в по-ниските класове. 

на този фон продъл-
жават неадекватни комен-
тари, анализи или просто 
емоционални критики на 
странични наблюдатели, 
на родители, дори на об-
ществени фигури срещу 
формата на изпита, срещу 
произведенията или тема-
та на есетата, върху които 
работят абитуриентите. 

поредната лавина 
от критики тази година 
иска да събори писането 
на литературно интер-
претативно съчинение 
като ненужно умение. 
Стихотворението “пос-
вещение” на петя дуба-
рова пък “изяло главата” 
на нечия дъщеря и на 
още голям процент от 
абитуриентите. Сигурно 
на тези същите, които 

крещят и мърсят пред 
храма “Св. ал. невски”, 
а след тях остават сле-
ди от използването на 
райски газ и други разни 
модерни ферменти. 

на тях и Вапцаров им 
беше далечен, Багряна 
беше трудна, дубарова - 
неподходяща... За недо-
училите, неподготвени-
те и незаинтересованите 
лесно няма да дойде. Те 
сами си изяждат главите 
и познанията им няма да 
се увеличат с понижа-
ването на критериите. 
и да им кажат - пишете 
каквото искате за как-
вото искате, пак ще има 
недоволни. Затова изхо-
дът не е в улесняването 
на зрелостните изпити 
и авторите им от мон 
трябва да спрат тази раз-
ложителна тенденция. 

Конституционни...
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Интервю на Нора СтоИчкова

n Г-н Посланик, какви са впечатле-
нията Ви от България?

- в България съм вече втора година 
като посланик на азербайджан. За това 
време аз успях да обикна България, за-

щото между нашите две страни има 
много общо - в историята, традиции-

те, културата. тук можем да включим 
също и музиката, и кухнята, и нравите.  
в България не се чувствам в чужбина, 
тъй като има много неща, които ми на-

помнят за азербайджан. тук има море,  
планини, гори, също като у нас. Хората 
са отзивчиви и гостоприемни. радвам се, 
че работя тук, защото имам вече много 
приятели. добри са връзките и на високо 
равнище, така че нашите отношения са 
много продуктивни.

n Накъде се развиват нашите от-
ношения след посещението на Прези-
дента Илхам Алиев у нас? 

- нашият президент беше тук на ра-

ботна визита по покана на президента 
румен радев. преди това беше на офици-

ална визита миналата есен. вашият пре-

зидент през март тази година беше у нас. 
през миналата година посрещнахме в 
Баку и тогавашния премиер на България. 
така че тази динамика на високо равни-

ще подчертава развитието в отношенията 
между нашите страни като стратегически 
партньори. 

още през 2015 г. подписахме съг-
лашение и се радвам, че то не остана на 
хартия. президентът алиев беше тук за 
подписване на меморандум, в който вли-

за проектът “колело на солидарността”. 
този проект е по инициатива на България 
и основната му цел е да подсигури енер-

гийните доставки, в частност газ от алтер-

нативни източници за Балканите и юго-

източна европа, както и обединяването на 
газовата инфраструктура с регионалните 
страни. ние имаме договор от 2013 г. за 
доставки на  1 млрд. куб. метра газ със 
срок от 25 години, което е около 1/3 от 
общото потребление в България. това се 
отрази добре на икономиката на България 
по време на енергийната криза. 

държавната компания “SOCAR” 
откри офис в София, което също ще до-

принесе за нарастването на обема на тър-

говско-икономическите ни взаимоотно-

шения. няма никакво съмнение и в това, 
че с нейната дейност ще спомогне и осъ-

ществяването на перспективата България 
да се превърне в регионален газов хъб. За 
това способстват стратегическото й поло-

жение на Балканите и изградените газови 
връзки тук със съседните страни, чрез 
които могат да се осъществят доставки и 
за други държави в Централна и източна 
европа. “SOCAR” има представителства 
и в други европейски държави, а нейното 
представителство тук със сигурност ще 
увеличи потенциала на вашата страна 
като транзитьор на газ. 

n Има ли достатъчно газ в находи-

щата в Азербайджан, за да се осъщест-
ви тази амбициозна програма?

- Запасите от газ в азербайджан се 
изчисляват на 2,6 трилиона куб. метра. 
те могат да стигнат за нашата страна в 
продължение на следващите сто години. 
Що се касае до износа, ние не можем да 
се конкурираме с водещите газови дос-

тавчици, но тук става въпрос не за обеми-

те, а за алтернативни газови източници за 
България, Балканите и европа. Защото в 
условията на кризата с доставките на газ 
именно азербайджан беше надежден 
партньор, който без всякакви политиче-

ски или други условия, добросъвестно 
доставя нефт и газ за европа. ние гледаме 
на България като наш партньор и разби-

раме трудностите през които преминава. 
Знаем, че те с времето ще бъдат решени. 

Задавате резонен въпрос: ще стигне ли 
газа за всички? Запаси имаме достатъчно 
и сме надежден доставчик за своите парт-

ньори. имаме меморандум за разбирател-

ство с еврокомисията за двойно увели-

чаване на доставките на газ. Горивото се 
доставя през южния газов тръбопровод, 
който се състои от три части: през южен 
казваз, през TANAP и трансадриатиче-

ския TAP.   първоначално капацитетът на 
TANAP беше 16 млрд. куб. м, а на TAP - 
10 млрд. куб. м. постигната договореност 
е те да се увеличат съответно на 32 млрд. 
куб. м и 20 млрд. куб. м.  

n Това е огромна инвестиция в 
изграждане на газопреносната мре-
жа. Ще стигнат ли времето и сред-
ствата?

- действително е така. Става въпрос 
за изграждане на 3500 км тръби, компре-

сори и друго оборудване за азербайджан-

ския газов коридор, който ще минава през 
азербайджан, Грузия, турция, Гърция, 
България, албания и италия. има и друг 
проект - под Черно море да се изгради 
мрежа за доставка на електричество от 
азербайджан през Грузия до румъния. 
Българската страна също е заинтересо-

вана от този проект, заедно с румъния и 
Унгария. каспийското крайбрежие се яв-

авява второто по потенциал след норвеж-

кото за добив на енергии. на освободе-

ните територии в карабахския регион на 
азербайджан изградихме инсталации за 
алтернативни източници на енергия. из-
хождаме от разбирането, че изкопаемите 
горива в някакъв момент ще бъдат изчер-

пани и затова азербайджан преминава 
плавно към зелена енергетика. 

n При посещението на г-н Али-
ев у нас стана ли въпрос за нефтени 
доставки?

- в момента ние доставяме нефт в 
Грузия и турция. разбира се, същест-

вува възможност за доставки на азер-

байджански нефт за България. имаме и 
добър сигнал - казахстан започна свои-

те нефтени доставки през нашата тери-

тория, има изградена инфраструктура и 
съоръжения за доставки, включително 
и оттам до рафинерията в Бургас. разби-

ра се, че този въпрос се обсъжда между 
нашите президенти. 

n Говори се, че Азербайджан ни 

доставя не просто газ оттам, а ня-
какъв микс от азерски и руски газ. 
Това истина ли е?

- добиваме горивото от находището 
“Шах дениз 2”, където работи консор-

циум от много международни компании 
(Бритиш петролиъм  и други), така че е 
невъзможно да правим това. азербайджан 
може да използва руски газ за вътрешно 
потребление, но газ предназначен за износ 
е само и изключително азербайджанскки. 
при нас всичко е прозрачно - и сделките, 
и доставките.  така може да говорят или 
дилетанти или провокатори. 

n Говорите за това, че има въз-
можност за сътрудничество с Бъл-
гария и в други сфери. Кои именно?

- енергетиката засега е основната сфе-

ра, но има възможности за развитие на 
туризма, транспорта, доставки на медика-

менти и други. особен потенциал има съ-

трудничеството в IT областта и в селското 
стопанство, където можем да увеличим 
стокообмена. в момента редица българ-

ски компании в IT сектора активно си съ-

трудничат с нашите и има голям интерес 
за създаване на съвместни предприятия и 
износ на технологии. още от социалис-

тическите времена този сектор е много 
добре развит в България и разполагате с 
достатъчно квалифицирани кадри.

днес транспортът добива все по-голя-

мо значение. това е “средният коридор”, 
който тръгва от азия, минава през кавказ 
и отива към европа. по него се осъщест-

вяват доставки на стоки от китай през ка-

захстан, азербайджан, Грузия, турция и 
отиват в европа. това е старият “път на 
коприната”, по който се извършва стоко-

обмен не само по направлението изток - 
запад, но и запад - юг. от азербайджан 
има транспортни коридори към иран и 
персийския залив, а от там има преки пъ-

тища към индийския океан. ако по мор-

ски път стоките от китай до европа се 
движат за повече от месец, по жп пътища-

та стигат само за 2 седмици. така че тук 

и двете страни имат голямо географско 
преимущество: България е врата към ев-

ропа, а азербайджан - към азия. ние сега 
няколко пъти увеличихме оборотите си в 
транспорта, тъй като нашата роля се акту-

ализира поради известни на всички обсто-

ятелства. ние разполагаме с най-голямото 
и модерно пристанище в каспийско море 
- алят. Сред страните на онд, азербай-

джан е на лидерско място по качество на 
пътищата и жп инфраструктурата. 

n Как виждате развитието на 
туризма? Сега малко българи пъту-
ват към Азербайджан и обратното.

- ние имаме традиционно добри връз-

ки между нашите народи. десетилетия ние 
живеехме заедно в една система. нашите 
страни се намират  в един голям Черно
морско-каспийски регион и това показва, 
че наистина не сме далеко. до 2018-2020 
г. имахме директни полети между Баку и 
София и много българи ни посещаваха. 
След това тези връзки прекъснаха заради 
ковид пандемията, но подновихме прего
ворите с българската страна да възстано
вим директните полети. 

азербайджан е интересна страна в ге
ографски смисъл. от съществуващите 11 
климатични зони, 9 са у нас. нашата стра
на е само 86,6 хиляди кв. километра, по-
малка от България, но разполага и с море, 
и със степи, и с планини. Баку се превърна 
в едно от основните туристически дести
нации за региона. много от туристите се 
връщат отново при нас. 

освен това ние сме първата демо
крация в мюсюлманския свят. през 1918 
година е създадена демократична репу
блика азербайджан. азербайджанската 
жена мюсюлманка е гласувала на избори 
тогава, когато в европа на жените това 
е било забранено. У нас е била първата 
опера, оперета и балет в мюсюлманския 
свят. нашата страна е смес от източното 
и Западното цивилизационно и културно 
влияние. до приемането на исляма, ние 
сме били християни. приели сме христи
янството в началото на 4 век от н.е. тогава 
тук е била държавата кавказка албания. 

в азербайджан имаме българска об
щина от 200 българи от Бесарабия. те 
говорят на стария български език, имат 
си списание. превеждат се български 
автори на нашия език и има интерес към 
вашата култура. а сега нашият зам.-ми
нистър на младежта и спорта е етническа 
българка - марияна василева. 

миналата година отбелязахме 30 
години от установяване на дипломати
ческите отношение между нашите две 
страни. ние сме приятелски настроени 
към България. разбираме трудностите, 
през които преминавате, защото и ние 
живеем в обкръжението на големи им
перии, затова и знаем цената на незави
симостта.  Благодаря ви, че ми давате 
възможност да разкажа за моята страна 
чрез вашата медия на българите. това е 
моята основна задача тук. 

n Какво е решението, което ще 
умиротвори и подобри отношенията 
между Азербайджан и Армения?

- За всеки проблем има решение. ние 
се отнасяме с уважение към всички наци
оналности. основното е двете страни да 
се признаят една друга. искаме да бъдем 
признати в тези граници, в които бяхме 
след разпада на Съветския съюз, защото 
съюзните граници след това станаха дър
жавни навсякъде. армения настоява, че 
там където живеят арменци в карабах
ския регион на азербайджан, тази терито

рия или трябва да бъде присъединена към 
тях, или да стане независима държава. в 
нашата позиция ние се придържаме към 
международното право, което гарантира 
нашият суверенитет и териториална ця
лост. азербайджан беше приет за член 
на оон в тези граници, в които сме сега. 
има 4 резолюции на Съвета по сигурност 
на оон от 1993 г., които признават  кара
бах като част от азербайджан. през 2020 
г. започна нова война и азербайджан 
освободи от арменска окупация своите 
международно признати територии. Ста
ва въпрос за това, че армения и азербай
джан трябва взаимно да признаят своя 
суверинитет и териториална цялост, за да 
започне работата по демилитаризацията и 
демаркацията на границите.

миналата неделя нашият президент 
се срещна с арменския си колега в Брюк
сел, скоро ще има и друга среща. ние 
сме съседи и мъдростта диктува да се 
разберем. всички знаем, че със съседите 
си човек трябва да се разбира, независи
мо дали ги обича или не. ние казваме: 
дайте да забравим противоречията си и 
да заживеем мирно. трябва да се спаз
ва върховенството на международното 
право. най-важното сега е да се подпише 
мирното споразумение. 

n Какво бихте пожелали на чита-
телите на в. ДУМА?

- преди всичко искам да им пожелая 
крепко здраве и повече положителни 
емоции. България е прекрасна страна с 
талантлив народ и нашите искрени по
желания са за благоденствие и благопо
лучие на приятелския ни български на
род, както и  на многобройните читатели 
на вестник “дума”.

ХюСейН Джалал оглу ХюСейНов е роден в Баку през 1977 г. През 1998 г. 
завършва Бакинския институт по социално управление и политически науки със 
специалност “международни отношения”. През 2007 г. му е присъдена научна-

та степен доктор по философия по политическа науки. Започва кариерата си 
като заместник-председател на Студентския съвет на Република азербайджан 
към министъра на образованието на Република азербайджан. година по-късно 
се присъединява към отдел “въпроси на сигурността” на Министерството на 
външните работи.  Хюсейн Хюсейнов работи също в Делегацията на азербай-

джан в европейския съюз през 2005-2008 г., а през 2011-2015 г.- в Делегацията на 
Република азербайджан в Нато.  С указ на президента на Република азербай-

джан от 19 април 2021 г. той е назначен на длъжността извънреден и пълномо-

щен посланик на Република азербайджан в Република България. Награден с медал 
“За отличие в държавната служба” с указ на президента на Република азербай-

джан за ефективна дейност в органите на дипломатическата служба.

Н.Пр.ХюсейНДжалалоглуХюсейНов:

Азербайджан 
е надежден 
партньор на България
ВашатастранаимапотенциалдасепревърневгазовхъбнаБалканите,
заявипредДУМАпосланикътнаАзербайджанвСофия
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n Г-н Посланик, какви са впечатле-
нията Ви от България?

- в България съм вече втора година 
като посланик на азербайджан. За това 
време аз успях да обикна България, за
щото между нашите две страни има 
много общо - в историята, традиции
те, културата. тук можем да включим 
също и музиката, и кухнята, и нравите.  
в България не се чувствам в чужбина, 
тъй като има много неща, които ми на
помнят за азербайджан. тук има море,  
планини, гори, също като у нас. Хората 
са отзивчиви и гостоприемни. радвам се, 
че работя тук, защото имам вече много 
приятели. добри са връзките и на високо 
равнище, така че нашите отношения са 
много продуктивни.

n Накъде се развиват нашите от-
ношения след посещението на Прези-
дента Илхам Алиев у нас? 

- нашият президент беше тук на ра
ботна визита по покана на президента 
румен радев. преди това беше на офици
ална визита миналата есен. вашият пре
зидент през март тази година беше у нас. 
през миналата година посрещнахме в 
Баку и тогавашния премиер на България. 
така че тази динамика на високо равни
ще подчертава развитието в отношенията 
между нашите страни като стратегически 
партньори. 

още през 2015 г. подписахме съг
лашение и се радвам, че то не остана на 
хартия. президентът алиев беше тук за 
подписване на меморандум, в който вли
за проектът “колело на солидарността”. 
този проект е по инициатива на България 
и основната му цел е да подсигури енер
гийните доставки, в частност газ от алтер
нативни източници за Балканите и юго
източна европа, както и обединяването на 
газовата инфраструктура с регионалните 
страни. ние имаме договор от 2013 г. за 
доставки на  1 млрд. куб. метра газ със 
срок от 25 години, което е около 1/3 от 
общото потребление в България. това се 
отрази добре на икономиката на България 
по време на енергийната криза. 

държавната компания “SOCAR” 
откри офис в София, което също ще до
принесе за нарастването на обема на тър
говско-икономическите ни взаимоотно
шения. няма никакво съмнение и в това, 
че с нейната дейност ще спомогне и осъ
ществяването на перспективата България 
да се превърне в регионален газов хъб. За 
това способстват стратегическото й поло
жение на Балканите и изградените газови 
връзки тук със съседните страни, чрез 
които могат да се осъществят доставки и 
за други държави в Централна и източна 
европа. “SOCAR” има представителства 
и в други европейски държави, а нейното 
представителство тук със сигурност ще 
увеличи потенциала на вашата страна 
като транзитьор на газ. 

n Има ли достатъчно газ в находи-

щата в Азербайджан, за да се осъщест-
ви тази амбициозна програма?

- Запасите от газ в азербайджан се 
изчисляват на 2,6 трилиона куб. метра. 
те могат да стигнат за нашата страна в 
продължение на следващите сто години. 
Що се касае до износа, ние не можем да 
се конкурираме с водещите газови дос
тавчици, но тук става въпрос не за обеми
те, а за алтернативни газови източници за 
България, Балканите и европа. Защото в 
условията на кризата с доставките на газ 
именно азербайджан беше надежден 
партньор, който без всякакви политиче
ски или други условия, добросъвестно 
доставя нефт и газ за европа. ние гледаме 
на България като наш партньор и разби
раме трудностите през които преминава. 
Знаем, че те с времето ще бъдат решени. 

Задавате резонен въпрос: ще стигне ли 
газа за всички? Запаси имаме достатъчно 
и сме надежден доставчик за своите парт
ньори. имаме меморандум за разбирател
ство с еврокомисията за двойно увели
чаване на доставките на газ. Горивото се 
доставя през южния газов тръбопровод, 
който се състои от три части: през южен 
казваз, през TANAP и трансадриатиче
ския TAP.   първоначално капацитетът на 
TANAP беше 16 млрд. куб. м, а на TAP - 
10 млрд. куб. м. постигната договореност 
е те да се увеличат съответно на 32 млрд. 
куб. м и 20 млрд. куб. м.  

n Това е огромна инвестиция в 
изграждане на газопреносната мре-
жа. Ще стигнат ли времето и сред-
ствата?

- действително е така. Става въпрос 
за изграждане на 3500 км тръби, компре
сори и друго оборудване за азербайджан
ския газов коридор, който ще минава през 
азербайджан, Грузия, турция, Гърция, 
България, албания и италия. има и друг 
проект - под Черно море да се изгради 
мрежа за доставка на електричество от 
азербайджан през Грузия до румъния. 
Българската страна също е заинтересо
вана от този проект, заедно с румъния и 
Унгария. каспийското крайбрежие се яв
авява второто по потенциал след норвеж
кото за добив на енергии. на освободе
ните територии в карабахския регион на 
азербайджан изградихме инсталации за 
алтернативни източници на енергия. из
хождаме от разбирането, че изкопаемите 
горива в някакъв момент ще бъдат изчер
пани и затова азербайджан преминава 
плавно към зелена енергетика. 

n При посещението на г-н Али-
ев у нас стана ли въпрос за нефтени 
доставки?

- в момента ние доставяме нефт в 
Грузия и турция. разбира се, същест
вува възможност за доставки на азер
байджански нефт за България. имаме и 
добър сигнал - казахстан започна свои
те нефтени доставки през нашата тери
тория, има изградена инфраструктура и 
съоръжения за доставки, включително 
и оттам до рафинерията в Бургас. разби
ра се, че този въпрос се обсъжда между 
нашите президенти. 

n Говори се, че Азербайджан ни 

доставя не просто газ оттам, а ня-
какъв микс от азерски и руски газ. 
Това истина ли е?

- добиваме горивото от находището 
“Шах дениз 2”, където работи консор
циум от много международни компании 
(Бритиш петролиъм  и други), така че е 
невъзможно да правим това. азербайджан 
може да използва руски газ за вътрешно 
потребление, но газ предназначен за износ 
е само и изключително азербайджанскки. 
при нас всичко е прозрачно - и сделките, 
и доставките.  така може да говорят или 
дилетанти или провокатори. 

n Говорите за това, че има въз-
можност за сътрудничество с Бъл-
гария и в други сфери. Кои именно?

- енергетиката засега е основната сфе
ра, но има възможности за развитие на 
туризма, транспорта, доставки на медика
менти и други. особен потенциал има съ
трудничеството в IT областта и в селското 
стопанство, където можем да увеличим 
стокообмена. в момента редица българ
ски компании в IT сектора активно си съ
трудничат с нашите и има голям интерес 
за създаване на съвместни предприятия и 
износ на технологии. още от социалис
тическите времена този сектор е много 
добре развит в България и разполагате с 
достатъчно квалифицирани кадри.

днес транспортът добива все по-голя
мо значение. това е “средният коридор”, 
който тръгва от азия, минава през кавказ 
и отива към европа. по него се осъщест
вяват доставки на стоки от китай през ка
захстан, азербайджан, Грузия, турция и 
отиват в европа. това е старият “път на 
коприната”, по който се извършва стоко
обмен не само по направлението изток - 
запад, но и запад - юг. от азербайджан 
има транспортни коридори към иран и 
персийския залив, а от там има преки пъ
тища към индийския океан. ако по мор
ски път стоките от китай до европа се 
движат за повече от месец, по жп пътища
та стигат само за 2 седмици. така че тук 

и двете страни имат голямо географско 
преимущество: България е врата към ев-

ропа, а азербайджан - към азия. ние сега 
няколко пъти увеличихме оборотите си в 
транспорта, тъй като нашата роля се акту-

ализира поради известни на всички обсто-

ятелства. ние разполагаме с най-голямото 
и модерно пристанище в каспийско море 
- алят. Сред страните на онд, азербай-

джан е на лидерско място по качество на 
пътищата и жп инфраструктурата. 

n Как виждате развитието на 
туризма? Сега малко българи пъту-
ват към Азербайджан и обратното.

- ние имаме традиционно добри връз-

ки между нашите народи. десетилетия ние 
живеехме заедно в една система. нашите 
страни се намират  в един голям Черно-

морско-каспийски регион и това показва, 
че наистина не сме далеко. до 2018-2020 
г. имахме директни полети между Баку и 
София и много българи ни посещаваха. 
След това тези връзки прекъснаха заради 
ковид пандемията, но подновихме прего-

ворите с българската страна да възстано-

вим директните полети. 
азербайджан е интересна страна в ге-

ографски смисъл. от съществуващите 11 
климатични зони, 9 са у нас. нашата стра-

на е само 86,6 хиляди кв. километра, по-
малка от България, но разполага и с море, 
и със степи, и с планини. Баку се превърна 
в едно от основните туристически дести-

нации за региона. много от туристите се 
връщат отново при нас. 

освен това ние сме първата демо-

крация в мюсюлманския свят. през 1918 
година е създадена демократична репу-

блика азербайджан. азербайджанската 
жена мюсюлманка е гласувала на избори 
тогава, когато в европа на жените това 
е било забранено. У нас е била първата 
опера, оперета и балет в мюсюлманския 
свят. нашата страна е смес от източното 
и Западното цивилизационно и културно 
влияние. до приемането на исляма, ние 
сме били християни. приели сме христи-

янството в началото на 4 век от н.е. тогава 
тук е била държавата кавказка албания. 

в азербайджан имаме българска об-

щина от 200 българи от Бесарабия. те 
говорят на стария български език, имат 
си списание. превеждат се български 
автори на нашия език и има интерес към 
вашата култура. а сега нашият зам.-ми-

нистър на младежта и спорта е етническа 
българка - марияна василева. 

миналата година отбелязахме 30 
години от установяване на дипломати-

ческите отношение между нашите две 
страни. ние сме приятелски настроени 
към България. разбираме трудностите, 
през които преминавате, защото и ние 
живеем в обкръжението на големи им-

перии, затова и знаем цената на незави-

симостта.  Благодаря ви, че ми давате 
възможност да разкажа за моята страна 
чрез вашата медия на българите. това е 
моята основна задача тук. 

n Какво е решението, което ще 
умиротвори и подобри отношенията 
между Азербайджан и Армения?

- За всеки проблем има решение. ние 
се отнасяме с уважение към всички наци-

оналности. основното е двете страни да 
се признаят една друга. искаме да бъдем 
признати в тези граници, в които бяхме 
след разпада на Съветския съюз, защото 
съюзните граници след това станаха дър-

жавни навсякъде. армения настоява, че 
там където живеят арменци в карабах-

ския регион на азербайджан, тази терито-

рия или трябва да бъде присъединена към 
тях, или да стане независима държава. в 
нашата позиция ние се придържаме към 
международното право, което гарантира 
нашият суверенитет и териториална ця-

лост. азербайджан беше приет за член 
на оон в тези граници, в които сме сега. 
има 4 резолюции на Съвета по сигурност 
на оон от 1993 г., които признават  кара-

бах като част от азербайджан. през 2020 
г. започна нова война и азербайджан 
освободи от арменска окупация своите 
международно признати територии. Ста-

ва въпрос за това, че армения и азербай-

джан трябва взаимно да признаят своя 
суверинитет и териториална цялост, за да 
започне работата по демилитаризацията и 
демаркацията на границите.

миналата неделя нашият президент 
се срещна с арменския си колега в Брюк-

сел, скоро ще има и друга среща. ние 
сме съседи и мъдростта диктува да се 
разберем. всички знаем, че със съседите 
си човек трябва да се разбира, независи-

мо дали ги обича или не. ние казваме: 
дайте да забравим противоречията си и 
да заживеем мирно. трябва да се спаз-
ва върховенството на международното 
право. най-важното сега е да се подпише 
мирното споразумение. 

n Какво бихте пожелали на чита-
телите на в. ДУМА?

- преди всичко искам да им пожелая 
крепко здраве и повече положителни 
емоции. България е прекрасна страна с 
талантлив народ и нашите искрени по-

желания са за благоденствие и благопо-

лучие на приятелския ни български на-

род, както и  на многобройните читатели 
на вестник “дума”.

КолкоеразстояниетомеждуБългария
иАзербайджан?

Разстоянието между двете държави е
2785,10kмили1726,76мили.Присреднаско-
ростнапревознотосредствоот80kм/ч,вре-
метозапътуванее27,7часа.Пътническиса-
молетAirbusA380щегопрелетиза2,4часа.

Как се възприемат представители на
различни религии и вероизповедания в
Азербайджан?

Азербайджанесветскадържава,апо-голя-
матачастотместнотонаселениепрактикуваис-
лям.Въпрекитова,азербайджанцитесаизвестни
сповечеоттолерантноотношениекъмпредста-
вителитенавсичкирелигии,конфесии,национал-
ностиикултури.Православнитеикатолическите
църкви,конгрегацииисинагогисаотворенииак-
тивнивградБакуирегионанастраната.

БезопаснолиевАзербайджан?
Република Азербайджан остава една от

малкото държави с най-ниско ниво на прес-
тъпност. Уличната престъпност тук практи-
чески не съществува, а ходенето до зората
е обичайна практика. Въпреки това би било
разумнодасевзематсъответнитепредпазни
мерки, които са естествени при посещение
във всяка страна, в коятопътувате запърви
път,иливъввсекиголямградпосвета.

Койенай-добриятсезонзапосещение
вАзербайджан?

ВаканциявАзербайджанщебъдеприятна
иподходящапрезцялатагодина.Презлятото
щеможетедасенасладитенаплажоветена
каспийскияпейзаж,наразходканавънсчист
въздухиприрода,широкагамаотплодовеи
зеленчуци.Преззиматабибилонай-добреда
посетитекомфортнитепланинскискикурорти
ШахдагиТуфандаг.

Какъв е официалният езикът на Азер-
байджан?

Азербайджанският език е официалният

езикнастраната.Жителитенастолицата-град
Бакувладеятдобреняколкоевропейскиезика
катоанглийски,руски,френскиинемски.

Каква валута се използва в Азербай-
джан?

Националната валута на Азербайджан
е манат (AZN). Тя е проектирана от буквата
ДMУ,коятоизглеждакатосимволнаеврото,
завъртянана90градуса.

Могалидаполучадостъпдоинтернет
вАзербайджан?

Да,можетедаполучитедостъпдо висо-
коскоростния интернет почти навсякъде, Wi-
Fiенаразположениевкафенета,ресторанти
инамногообществениместа.

Щеработилимобилниятмителефонв
Азербайджан?

Мобилнатауслугасепредлагавповечето
центровенаградаивпокрайнините,новръз-
катаможедабъдесразличнокачествоизвън
тезиобласти.Уверетесе,честеактивирали
вашия глобален роуминг, ако искате да из-
ползватетелефонасивАзербайджан.

Мога ли да използвам кредитната си
картавАзербайджан?

Да,можетедаизползватекредитнатаси
картапочтинавсякъдевградБаку,нонетол-
ковавселскитерайони.Завашеулеснениеси
запазвайтепаривбройпрезцялотовреме.

ИмалибанкомативАзербайджан?
Банкоматитесадостъпнинавсякъдевсто-

лицата,нонетолковавдругималкиградовеи
села.Завашеулеснениесизапазвайтепари
вбройпрезцялотовреме.

МожелидасепиеалкохолвАзербай-
джан?

Почтивсичкиресторантиибаровесерви-
раталкохол.Освентова,всекиможедасикупи
алкохолвмногомагазинибезограничения.

азербайджан е най-голямата от трите страни в южен кавказ. намира се в из-

точната част на каспийско море. Граничи с русия и Грузия на север, с армения на 
запад, с турция и иран на юг.

колоритна страна, намираща се на границата между европа и азия, където се 
преплитат европейската и азиатската култури. азербайджан е ислямска държава с 
над 90% мюсюлманско население, но това не пречи да е може би най-светската мю-

сюлманска държава в света.
 днес азербайджан е една съвременна процъфтяваща държава, която внимател-

но съхранява своите ценности и история. може би фактът, че почти 200 години тук 
са властвали руснаците, допринася за съвременния европейски вид на тази мюсюл-

манска страна. разбира се, за това до голяма степен са помогнали и неизчерпаемите 
нефтени и газови находища в азербайджан.

Центърът на двумилионния Баку е една смесица от красиви, стари сгради, по-

строени в края на 19-ти век и ново модерно строителство. веднага ще ви направи 
впечатление, че новото строителство или реконструкцията на стари сгради е в един 
стил и унисон с архитектурата на града от времето на петролния бум. тук-там се 
вижда и влиянието на сталинския стил в архитектурата, особено в административ-

ните сгради, построени по съветско  време. Баку е първият град в СССр, в който е 
пуснат в експлоатация трамвай (1926 г.) и е построен първия цирк.

Хотели, като във всяка друга столица, има за всеки джоб и интерес. в супер центъра 
могат да се намерят доста прилични хотелчета, разположени в стари ремонтирани сгради. 
Цените на  хотелите средна класа, три и четири звезди са около 30-50 евро със закуска. в 
по-крайните квартали има нови, много луксозни хотели на добра цена. ако сте с кола или 
не ви притеснява ползването на градски транспорт, определено това е по-добрия избор.

Изглед към Баку

Колоритна държава 
между Европа и Азия

ЧестозАдАвАнИвъпросИ-впоМоЩнАтурИстИте
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от вчера влязох в отноше-
ния с Изкуствения Интелект. 
Затъркаляхме се часове наред, 
но все пак призна, че може да 
се превърне в инструмент на 
цензурата. когато въпросът ми 
ставаше неудобен, твърдеше, 
че няма информация, защото 
дейтабейз-ът му е от септем-
ври 2021 г. като го приклещих 
стигна до там, че се престори, 
че не знае, че кралицата е ум-
ряла, а Чарлз е все още принц. 
пък и неговата информация 
се избира по степента на важ-
ност, вика ми той. 

опс, викам му, искаш да ка-
жеш, че не е важно, че “дъ куин 
ис дед?” много се извиняваше, 
обаче аз не отстъпвам и...

пиша му - как тогава твър-
диш, че ме информираш и ми 
помагаш с информация, след 
като си по-малко информи-
ран от мен самата?! омота се 
в обяснения, предложих му да 
ми напише сценарий за доку-
ментален филм за разбиване 
на ледовете между нас - много 
щастлив ми предложи тРИ ва-
рианта. десет страници добре 
подбран на висок стил све-
товни “бонбонени” клишета 
- целият брюкселски проектен 
език вече ми е в дланта.
Доскуча ми и в упор го 

попитах:

 Може ли мъж да роди 
човешко същество?

ИИ: “не, мъжете не могат 
да родят човешки същества, 
защото не разполагат с маточ-
на камера и не произвеждат 
яйцеклетки. Размножаването 
при хората се осъществява 
чрез съчетаване на спермато-
зоида, произведен от мъжкия 
организъм, и яйцеклетката, 
произведена от женския ор-
ганизъм, в маточната камера 
на жената. така се образува 
опложданото яйце, което се 
развива и расте в матката на 
жената и като такова се ражда 
човешкото същество.”

 А защо има хора, които 
твърдят, че мъжът може 
да ражда?
- ИИ: “Въпросът за това 

дали мъжът може да ражда е 
обект на спекулация и диску-
сии от години насам. Въпреки 
това, според медицинските 
данни, биологичните различия 
между мъжете и жените правят 
невъзможно мъжът да ражда.

Въпреки това, може да има 
хора, които твърдят, че мъжът 
може да ражда, поради раз-
лични причини, включително 
философски, културни, ре-
лигиозни или идеологически 
убеждения. но в медицинска-
та наука и на практика, няма 
доказателства, че мъжът може 
да ражда.”

 Мислиш ли, че родени-
ят като мъж е физически 
по-различен от родения като 
жена?
- ИИ: “да, родените като 

мъже и жени имат различна 
физическа структура и разви-
тие поради биологични раз-
лики. например, мъжете имат 
по-голямо количество мускул-
на маса и по-нисък процент 
телесна мазнина от жените. 
те имат по-голямо количество 
тестостерон, което е един от 
факторите, влияещи върху 
тяхната физическа форма.

Съществуват и други фи-
зически различия, като на-
пример различни размери на 
гърдите, кръвното налягане и 
кардиоваскуларната система. 
тези разлики могат да имат 
важно значение в спортните 
състезания, особено във ви-
соко професионалния спорт, 
където дори малки преиму-
щества могат да имат голямо 
значение.”

 Роденият като мъж, 
който вече разбрахме, че фи-
зически е роден биологично 
различен от жената, ако 
каже, че се чувства жена, 
то той променя ли се физи-
чески и биологично?
- ИИ: “не, когато някой 

казва, че се идентифицира като 
жена или мъж, това е свързано 
с тяхното самосъзнание, усе-
щания и социална роля, а не с 
техния биологичен пол. това 
означава, че дори ако някой 
се идентифицира като жена, 
техният физически пол остава 
същият като преди. това е ос-
новна причина, поради която 
се налага да се обмисли какви 
са правилата за спортните със-

тезания и какви са критериите 
за участие в тях, като се вземат 
предвид не само самоиденти-
фикацията на спортистите, но 
и биологичният им пол и физи-
ческите им характеристики.”

 Мислиш ли, че чрез 
смяна на пола човек може 
напълно да смени биологич-
ния си пол?
- ИИ: “Смяната на пола по 

химичен начин 
не може да промени 

биологичния пол 

на човека. Химичните терапии 
и операциите могат да проме-
нят външния вид и функцио-
налността на тялото, но не и 
генетичната информация. на-
пример, ако роден мъж се под-
ложи на транссексуална опе-
рация и химична терапия, той 
ще има външен вид, приличащ 
на женски, но все още ще има 
генетична информация, свой-
ствена за мъжки пол. така че, 
химичната смяна на пола не 
може да промени биологичния 
пол на човека.”

 Тогава тези, които си 
сменят пола искат външно 

да приличат на другия пол, 
така ли?
- ИИ: “да, обикновено хо-

рата, които решат да си сме-
нят пола, желаят да променят 
външния си вид, за да прили-
чат на женски или мъжки. това 
може да включва хормонална 
терапия, операции за промяна 
на гениталиите, реконструк-
тивна хирургия на гърдите и 
други процедури. целта е да 
се постигне физически външен 
вид, който отговаря на техния 
избран пол и да се постигне 
по-добра социална адаптация 
в новия си пол.”

мисля, че с това темата за 
социалните роли и биологич-
ните полове е приключила. 
мъжът е мъж, жената е жена - 
останалото е въпрос на усеща-
ния, на философски, културни 
и ИдеолоГИЧеСкИ убеж-
дения с цел по-добра социал-
на адаптация... ИИ твърди, че 
базира знанията си на целия 
наличен медицински, научен, 
академичен и прочие инфор-
мационен капитал.

Адмирирам ИИ!

фейсбук 

Идеологиите имат свои жертви. 
миналият век показа убедително, че 
революционните опити да се създа-
де лнов човекы водят до тоталитарен 
натиск, който разрушава човека. така 
джендърната идеология се оказва про-
тивник на:

 здравия смисъл, тъй като отри-
ча биологическите, психологическите 
и социалните различия между мъжа и 
жената;

 жените, тъй като натрапва “мъж-
кия” образ на жената, популяризиран 
от феминистките, и обезценява физи-
чески и морално майчинството;

 мъжете, тъй като жените и мо-
мичетата системно се поставят в при-
вилегировано положение, докато ав-
торитетът и влиянието на мъжете и 
момчетата намалява поради фемини-
зацията на мъжа;

 единството на мъжа и жената в 
брака и тяхното сътрудничество, не-

обходимо за общото им бъдеще;
 неродените деца, тъй като обя-

вява аборта за “право на човека”;
 децата, тъй като разрушава се-

мейството, което е необходимо за 
формиране на здрава личност и за 
предаване на културата и вярата;

 семейството, тъй като идеоло-
гически, социално и физически разру-
шава основите на неговото съществу-
ване;

 научния идеал - истината и раз-
умността, тъй като превръща науката 
в помощник на идеологията и злоу-
потребява с нейните ресурси, за да й 
натрапи цели, които трансформират 
обществото в желаната насока;

 свободата на словото в средствата 
за масова информация и науката чрез 
потискане на мненията, различни от 
подкрепящите джендърната политика;

 демокрацията, тъй като чрез влас-
тта на държавата общото благо става 

жертва на интересите на малцинството;
 Бога и създадения от него поря-

дък в света.
Идеологиите не служат за крайно-

то благо на човешкото същество - те 
се стремят да видоизменят човека, за 
да служи той на техните интереси. но 
само онзи, който е създал човека, има 
право и власт да пресъздаде Своето 
творение отново - и това е Бог.

днес се води битка със същността 
на човека.

на първата страница на Библията 
пише: “И създаде Бог човека по Своя 
образ: по Божия образ го създаде; мъж 
и жена ги създаде.” (Бит. 1:27). при-
родата е сътворила човека с биполяр-
на сексуалност, защото потребността 
да допълним себе си ни подтиква да 
излезем от самите себе си, за да срещ-
нем друго човешко същество и по 
такъв начин да превъзмогнем своите 
предели. 

Мъжът е мъж, жената е жена - 
останалото е въпрос на усещания
РазговорсИзкуственинтелект

  �
Гергана ПИРОЗОВА

Жертвите на джендърната идеология
  �

Габриеле КУБИ

Габриеле Куби e немски социолог и 
преводач. Автор е на редица книги, 
най-известната от които е “Гло-
балната сексуална революция”. В нея 
Куби описва възникването и развитие-
то на джендър идеологията. Предла-
гаме ви част от нейните заключения.
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Новият бял дроб на Земята
ВКитайразбират„зеленатаполитика”подругначин

незаконна сеч. масово 
обезлесяване. нарушаване на 
екоравновесието. изчезващи 
видове. Безнаказаност. Все по-
замърсен въздух. на фона на 
тази апокалиптична картина 
планетата ни изглежда обре-
чена. но дали наистина е така? 
до съвсем скоро отговорът на 
този въпрос щеше да бъде ка-
тегорично “да”, имайки пред-
вид алчността на дървената 
мафия, посегнала не само на 
нашите вековни гори, но и на 
т.нар. “бял дроб” на Земята, 
както наричат амазония.

За щастие, подобно на всич-
ки живи същества, и планетата 
се нуждае от два такива органа, 
за да работи, както трябва. на 
малцина е известен фактът, че 
китай се грижи за кислорода 
на Земята. но за местните това 
не е нищо ново.

още от древни времена ки-
тайците изпитват голяма почит 
към природата. а днес спазват 
традицията всяка година на 12 
март да засаждат дървета. оби-
чай, започнал приблизително 
30 години преди подобна ини-
циатива на оон.

и все по-нови и по-строги 
правила се въвеждат, ако някой 
се осмели да посегне на горите. 
Въпреки че през 90-те години 
на миналия век голяма част 
от земите били използвани за 
земеделие, миньорство, днес 
се прави всичко възможно да 
бъдат възстановени залесените 

участъци.
първият природен резер-

ват е основан през 1956 г. до 
първата половина на 2023 г. 
те са общо 5. Запазването на 
екоравновесието, съхранява-
нето на биоразнообразието 
е едно от най-важните и съ-
ществените неща за китайци-
те. Затова се притесняват за 
вероятността някои видове 
да изчезнат. например имат 
договорки с различни страни. 
Скоро от Гвиана, в рамките на 
година, ще бъдат изпратени 2 
ягуара - двойка. любопитно е 
да се узнае, че в знак на при-
ятелство се изпращат панди в 
други държави. “но те не са 
подарък”, уточняват местни 
еколози. “След известно време 
те отново се връщат в родина-
та си, т.е. при нас”.

но как успяват да се спра-
вят с изкушилите се да секат 
незаконно дървета? Защото да, 
и тук, както навсякъде по света 
има такива хора. отговорът е - 
сурови закони. 

а още по-точният отговор е 
- сурови закони, които се прила-
гат. мониторингът в страната е 
много силен. какво е точно на-
казанието? то зависи от степен-
та на престъплението - точно 
какъв процент е унищожен, кой 
вид и т.н. а при нас? Съвсем 
спокойно се чуват дърворезач-
ките посред бял ден, пълни ти-
рове с дървесина вървят по ма-
гистралата и никой не обръща 
внимание на подадените жалби. 
Защото всичко се случва с не-
чия “благословия”. или общо... 
сътрудничество.

Хубаво е да има сътрудни-
чество. но като това в китай. 
където то е между правител-
ството, китайската академия 
на науките и местните хора. те 
работят на принципа “сговор-
на дружина, планина повдига”. 
Разбира се, че имат различия 
понякога. Спорят, обсъждат, 

предлагат идеи, но когато се 
вземе решение - всички работят, 
защото съгласие е постигнато.

Зоологическите градини са 
друг важен фактор.

Вероятно много природоза-
щитници и нпо-та, грижещи се 
за правата на животните, няма 
да се съгласят, но истината е, че 
някои видове живеят по-дълго, 
когато са в зоопарка. например, 
оказва се, че сред дивата приро-
да, когато са в естествената си 
среда, пандите живеят около 
15-20 години. когато са в зоо-
логическата градина, оцеляват 
дори 30 години, равняващо се 
на 90 човешки.

докато у нас и съседните 
ни държави дървената мафия 
процъфтява и на много места се 
забелязват отдалече оголените 
планински склонове, а по време 
на управлението на крайнодес-
ния бразилски президент жаир 
Болсонаро съвсем законно се 
опожаряваше и унищожаваше 
амазония, за да се удовлетво-
рят нечии бизнес интереси, на 
другия край на света се грижат 
за баланса в природата.

новият президент на Бра-
зилия, левият лула да Силва 
обеща да спре съсипването на 
джунглата. Южноамерикан-
ската страна е в много добри 
отношения с китай. “Чужди-
ят опит и добрите и лошите 
практики на другите държави 
са важни за нас”, неведнъж са 
казвали китайските политици. 
“Вярваме, че международното 
сътрудничество може да бъде 
само от полза”. 

ако азия и Южна америка 
се превърнат в необходимите 
два бели дроба на Земята, как-
во ще прави европа? дано не 
се наложи да внасяме кислород, 
както преди години находчиви 
нашенци продаваха торбички с 
“чист въздух от Родопите”. да 
не се наложи ние да ги купува-
ме в недалечно бъдеще. но не 
от Родопите или някъде в евро-
па, а от други континенти?!

Дъждовната гора в Хайнан е дом на много животински и растителни видове

Създават се все повече 
паркове из цялата страна

На много места на чужденците ще им направят впечатление табелки по дърветата.  
В повечето случаи те предупреждават кои са отровни, причиняват алергия 
или са специални листа, които отблъскват зловредните насекоми

  �
Таня ГлуХчеВа, Пекин



култура12
2023

понеделник
22 май

изложбата на Станислав 
Божанков “За корените” - жи-
вопис, графика, колажи, ще 
бъде открита с вернисаж на  
23 май от 18 до 20 ч. в зала 
“пиргова кула” в кюстендил.

Станислав Божанков е 
роден през 1966 г. в кюс-
тендил. Завършва графика в 
академията за изящни изку-
ства “Ян матейко” в краков, 
полша, в студиото на проф. 
анджей пийч. работи в об-
ластта на живописта, рисун-
ката и графиката. участва в 
около 400 изложби (биена-
лета, триеналета, кураторски 
проекти и др.) у нас и по све-
та. има 27 международни и 
национални награди.

Станислав Божанков пред-
ставя идеята на своята излож-
ба, която може да бъде раз-
гледана до 30 август:

“За корените - като опит 
за локализация, търсене на 
идентичност и себеразбиране. 
те в действителност са както 
начало, така и край. по среда-
та събираме знания, анализи-
раме принципи, приоритети, 
формулираме добро и зло. 
крайно, нетрайно, безуспеш-
но... и по човешки грешно...

За корените - праисто-
рия, античност, ортодоксия... 

мистерии на гласове и закли-
нания, своеобразни “портре-
тувани” фосили, архетипни 
сърца и първични палитри, 
пещерни метафори на щас-
тието, предлагащи една съз-
нателна и съзидателна рефле-
ксия за Времето и неговата 
окончателна и крайна Без-
крайност. и още - вятърът в 
тревите, възбудата във възду-
ха, цъфтежът и пчелите, при-
щявките на бурята в летния 
следобед... Сред собствените 
си следи и с пулса на ядро-
то, вибрациите на частиците, 
неповторими, но и същите. 
отпреди много милиарди го-
дини. непознаваемата физи-
ка на порядъка в материята, 
нейните състояния в тишина-
та на сътворението и разпада. 
Състояния квантово-духов-
ни по същност и произход и 
непроницаемо неразбираеми 
по смисъл човешки. матери-
ята като структура, живееща 
сама в себе си, в някаква своя 
неназоваема концентрация и 
тъга. Жизненопотребна ат-
мосфера и присъствие в опит 
за себеоткриване около един 
прастар извор, от който вина-
ги се пие... дори не знаейки за 
това...

За корените - не толко-

ва в смисъл на личностна 
или културна традиция, а 
по-скоро като усещане за съ-
общност с Хармонията, съ-
общност със самия себе си, с 
предчувствията и хипотезите 
си - преживявани или 
не, разпознавани 
или не, въобразя-
вани или не, но 
винаги вдъх-
новяващи... 
дори не 
з н а е й -
ки за 

това... За корените - в опит 
за създаване (и може би с на-
дежда) на новите очаквания 
в глобалните предчувствия 
на човека (за човека), пре-
върнати в универсално раз-
бираеми знаци, символи и 
кодове. един (надявам се) 

искрен и истински път 
в изследване на гло-

балнoто чрез ло-
калното.”

Съюзът на българските 
писатели прие  
13 нови автори 

Традиционно в навечерието на  
24 май Съюзът на българските писа-
тели приема нови членове. Десетки 
творци на писменото слово чакат да 
бъдат включени в редиците му. На 
проведено заседание, след обсъждане 
на представените книги и рецензии, 
УС на СБП избра 13 автори в шест 
секции: “Поезия” - Валентин Дончев-
ски, Иванка Тонева, Петя Димитрова, 
Радка Атанасова-Топалова; “Беле-
тристика” - Николай Русев, Савко 
Калата; “Публицистика” - Бойко Ко-
цев, Димитър Копривленски; “Хумор 
и сатира” - Александър Йотов; “Ли-
тературна критика” - Павлин Ботев; 
“Детска литература” - Илина Кири-
на, Йонко Бонов, Христина Игнатова 
Петрова. 

Стефан Касев ни води 
по пътя Ел Камино

Пътеписът на Сте-
фан Касев “Това е краят 
на света и се чувствам 
добре” излиза с логото на 
издателство “Scribens” 
под редакцията на Нин-
ко Кирилов. Визията 
на корицата е на Пав-
лина Лалева. Книгата 
обхваща 36-дневното 
пътешествие по пътя 
Ел Камино и завръщането оттам. 
Пътят до историческата катедра-
ла на Сантяго де Компостела е при-
ключение, което малцина дръзват да 
поемат. Не само заради маршрута и 
предизвикателствата, които го съ-
провождат, а и заради изпитанието 
на духа и волята, с които човек се 
справя, далеч от дома и близките сред 
дивите багри и вихри на природата. 
Всяка стъпка е описана в книгата вни-
мателно и детайлно, така че тя може 
да послужи като своеобразен наръчник 
за дръзналите да тръгнат по Пътя. 
Но преди всичко е лична изповед на 
един човек, следващ жълтите стрелки 
на своето време и търсещ мястото си 
сред тях. Премиерата ще се състои на 
22 май от 19 ч. в бар “Kick’s” (ул. “Цар 
Шишман” 22) с участието на автора, 
редактора, дизайнера на книгата и 
представители на издателството.

натозиденсародени

накратко

ИРЕНАПАНКЕВА,поетеса
ЙОТОЙОТОВ,трикратен
световеншампион
повдиганенатежести
РУМЕНГАШАРОВ,художник
СОНЯВАСИ,рокпевица

Днесщевдигнемтежкихалби
зарожденияденна

ГеорГиГЪЛоВ

председателя на Бире-
ната партия, писател, пуб-
лицист, журналист, автор
на фейлетони и книги. С
хумористично-сатиричната
страницанаДУМА-“Пардон”,безизвинение
и с елегантна ирония той изрича дори най-
горчивитеистинизанашияживот.

Жоро, бъди жив и здрав! Нека обичта,
щастиетоикъсметътвинагидасъпътстваттеб
итвоетопрекрасносемейство!Кактообичаш
даказваш-най-добресепиесприятели,те
санай-добротомезе!Затоватипожелаваме
веселпразниксблизкитетихора!

Наздраве!
отекипанадУМа

международната научна конфе-
ренция “кирило-методиевото дело в 
научната и културната памет” ще се 
състои от 22 до 24 май в София. Фо-
румът се организира от кирило-ме-
тодиевския научен център при Бан 
(кмнЦ) - международно утвърдена 
изследователска институция, която 
от десетилетия чертае насоките на из-
следванията по кирилометодиевисти-
ка в европа и света. 

конференцията е централното 
събитие през юбилейната за кмнЦ 
2023 г., в която се отбелязват три 
важни годишни: 1160 години от съз-
даването на славянската писменост, 
110 години от учредяването на кли-
ментовата комисия и 60 години от 
възстановяването на кирило-мето-
диевската комисия. В авторитетния 
форум ще участват над 70 учени от 12 
страни на три континента (австрия, 
България, Великобритания, индия, 
италия, литва, полша, румъния, 
СаЩ, Словакия, украйна, Чехия), 

представящи десетки университети 
и научни центрове по света. изследо-
вателите, сред които и млади учени, 
ще изнесат доклади в широк интер-
дисциплинарен диапазон, включващ 
исторически изследвания, литера-
турознание, лингвистика, палеогра-
фия, епиграфика, културна антро-
пология, изкуствознание и др., чрез 
научния инструментариум на които 
се осветляват различни аспекти на 
кирило-методиевското наследство. 
на 24 май участниците в междуна-
родното събитие ще се включат в 
традиционното празнично шествие 
до паметника на Светите братя и ще 
поднесат цветя.

откриването на международ-
ната конференция ще се състои на 
22 май от 10,30 ч. в зала “Славей-
ков” на Френския институт. кон-
ференцията се провежда в рамките 
на националната научна програма 
“развитие и утвърждаване на бълга-
ристиката в чужбина”. 

Проф. Тома Върбанов,  
“Св. Кирил и Методий”, 1985

Международна научна конференция за 
Кирило-Методиевото дело започва в София

За Корените 
като усещане 
за съобщност 
с Хармонията
СтаниславБожанковпредставя
най-новатасиизложбаживопис,графика
иколаживПирговатакулавКюстендилСНИМКИЛИЧЕНАРХИВНА

СТАНИСЛАВБОЖАНКОВ

Пирговата кула в КюстендилСтанислав Божанков
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отговоринакръстословицата

отброй95

Човек е господ 
на съдбата си!

Поне докато 
не срещне 

господарка...

воДоравно:
Барабанист.Ерес.Кулинар.Рамена.Раб.БТА.

Банов /Банчо/. Ниг /Серж/. Датив. Сакар. Кирот /
Ана/.Хор.Оливин.Раница.Пенобетон.Сонет.Па-
раван.Нива.Роб."Рен".Вилан.Нас.Питон.Фенер.
Диков/Сашо/.Наг/Мартин/.Анадир.Невада.Ката-
маран.Чинар.Таратор."Нора".Мас."НАК".Морис/
Едмънд/.Нал.Бемол.Катер.Марал.Рак.Синигер.
"НаЛора".Боримиров/Даниел/.Неман.Ванадинит.
Вада.

отвЕсно:
Закана. "ЕМОНЕ".Атанасов /Георги/.Рубикон.

Банат.Сатира.Бал.Галоп.Сенат.Ленин/Владимир/.
Биб /Лесли/.Рибар.Раман /Чандрасекхара/.Рима.
Манта.Верея.Дарак.Гид.Наа.Китан.ДиракПол/.
Мери.Вир.Динов/Тодор/.Пират.Барон.Бар.Навик.
Номер.Ви.Стратор.Нитон.Роман.Анитас.Ловеч.
Ролан /Ромен/. Семов /Цветомир/. Нонан. Винил.
Лев.Рев."Хинин".Нанос."Рома".Ден.Коцев/Кон-
стантин/.Радар.Парад.Сал.Ратай.Гараж.Кана.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес вторник сряда четвъртък

променливосдъжд променливосдъжд променливосдъжд променливосдъжд

максимални максимални максимални максимални

20
oC 21

oC 23
6C 22

0C

скръбнивести

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Промяна в личен план ще 
ви подейства доста осве-
жаващо, не се лишавайте 
от нея.

Вашата любвеобилност 
навлиза в нов етап и се 
пазете да не прекалите с 
чувствата си. 

Ще ви занимават имотни 
въпроси, за които прияте-
ли ще ви помогнат да осъ-
ществите замисленото.

Денят ще ви предложи 
много забавления и едва ли 
ще скучаете. Но не се впус-
кайте в авантюри.

Не преценявайте човека до 
вас по способността му да 
сервилничи, а по начина му 
да взима решения.

При някои се налага да се 
посветят на учене или да 
използват деня за навакс-
ване на пропуснатото.

Взимате работата си 
твърде сериозно, но не за-
бравяйте, че и близките ви 
имат нужда от вас.

Нежеланието да се съо-
бразявате с проблемите 
на приятелите си ще вло-
ши отношенията ви. 

Финансови постъпления 
може да ви помогнат да 
се справите по-лесно с би-
тови нужди у дома.

Добре е да не се ангажи-
рате с прекалено много за-
дачи, докато постепенно 
навлезете във форма.

Ще получите обаждания, 
които ще ви зарадват и 
ще дадат простор на меч-
тите ви.

За повечето от вас съдба-
та е подготвила приятни 
изненади, придобивки и ху-
бави емоции.

05.55 денятзапочва -сутрешен
блоксХристинаХристова
исимеониванов

09.20 100%будни-сутрешното-
кшоуснадеждаивановаи
стефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ-предаванеза
културасдимитърстояно-
вич

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Книганакнигите”-анима-

ционенфилм
14.45 “Бу-Бум - дългият път към

дома”-анимационенфилм
15.15 “Криминалните случаи на

пети“в”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 ощеотденя-коментарно

предаване
19.00 последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 история.bg
22.00 “данадживеешескобар”-

твфилм/53епизод/(16)
23.00 посветаиунас
23.25 “сорьонен” - тв филм

/10епизод/(14)
00.25 светътиние/п/
00.55 100%будни-сутрешното-

кшоуснадеждаивановаи
стефанА.Щерев/п/

02.30 Култура.БГ-предаванеза
културасдимитърстояно-
вич/п/

03.30 Бразди/п/
04.00 “Криминалните случаи на

пети“в”-твфилм/п/
04.25 посветаиунас/пот20.00

ч./

06.00 “Тази сутрин” - информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед” -токшоусво-
дещи десислава стоянова
иАлександърКадиев

12.00bTVновините-обеднаеми-
сия

12.30 “Комицитеиприятели” /п./ -
комедийношоу

13.30“станибогат”/п./-куизшоу
14.30“огледаленсвят”-сериал
15.30премиера: “опасниулици” -

сериал,с.16
17.00bTVновините
17.20“лицевлице”-публицистич-

но предаване с водеща
Цветанкаризова

18.00“станибогат”-куизшоусво-
дещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00премиера: “опасноизкуше-
ние”-сериал,с.5еп.49

21.00премиера: “опасноизкуше-
ние”-сериал,с.5еп.50

22.00 bTV новините - късна еми-
сия

22.30 премиера: “Камионджии” -
сериал,еп.1

23.30“Татенца”-сериал,еп.111
00.20 “Като на кино” - предаване

закино
00.30“столичанивповече”-сери-

ал,с.9еп.7
01.20“скъпинаследници”-сериал,

еп.167
02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35“огледаленсвят” /п./ -сери-

ал
05.30“лицевлице”/п./

06.00 “Здравей, България” - су-

трешенблок

09.30 “на кафе” - предаване на

NOVA

12.00 новинитенаNOVA

12.30 “наследство” (премиера) -

сериенфилм

13.30 “остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал

15.00 “не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм

16.00 новинитенаNOVA

16.10 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу

17:00 “семейнивойни” - телеви-

зионнаигра

18:00 “Голямото преследване” -

телевизионнаигра

19.00 новините на NOVA - цен-

тралнаемисия

20.00 “Черешката на тортата”

(новсезон)-риалити

21.00 “All Inclusive” - сериал, се-

зон1

22.00новинитенаNOVA

22.30 “ФБр”-сериал,сезон3

23.30 “Частнидетективи” -сери-

ал,сезон1

00.30 “Черниятсписък” (премие-

ра)-сериал,сезон9

01.20 “рейдонован”-сериал,се-

зон2

02.00 “Ямата”-сериенфилм

03.40 “останисмен:Завинаги”-

сериал/п/

05.20 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу/п/

10.00Refreshзаздраве

11.00EuroTVShop

11.30 седмичник с владо Бере-

ану

12.30EuroTVShop

13.00новини

13.15пътуващочиталище

14.15Училищезародители

15.15новини

15.30EuroTVShop

16.00делници

19.30новини

20.00несестрахувай!

21.00Балотаж

22.00дасесрещнемспесен

23.00новини

23.30Шесточувство

01.30EuroTVShop

03.30Училищезародители

04.30пътуващочиталище

05.30несестрахувай!

06.30делници

православен
календар

въЗпоМенанИе
седеМ годИнИ 

без

лЮдМИл георгИев 
тодоров

1939 г. - 2016 г.

поклон пред светлата МУ паМет!

          От роднини, съученици, колеги, приятели

Църквата почита на
22майсв.мчквасилиск.св.
мчк Йоан-владимир, княз
българскичудотворец

св.Йоан-владимирбил
записанкатоединот“древ-
нитебългарскицаре”

св. Йоан-владимир бил
владетел на средновековната
дукля (Зета, дн.Черна гора),
зет на великия цар самуил
(997-1014), поради което кул-
тът му е широко разпростра-
ненвбългарскитеземи.още
от средновековието той бил
приеман и за български све-
тец. в Бориловия синодик
(1211 г.), един от най-важни-
те паметници на българската
Търновска патриаршия, той
билзаписанмеждуГаврил-ра-
домирииван-владиславкато
един от “древните български
царе”. още от ХI в. до наши
дни св. Йоан-владимир е по-
читанширокосредбалкански-
техристияни,амощитемусе
пазятвелбасан,Албания.

тъЖен поМен
измина една година от последния ден

на нашата прескъпа, незабравима 

МарИЯ 

Игнатова 

йорданова
               

1937 - 2022  

   

Тя живя с красиво достойнство 
и ни завеща светъл пример 

на всеотдайна съпруга,
майка, баба.

 

БеЗкраен поклон пред

нейниЯ смислен ЖивоТ!
 

Семейството
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България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова
Фото:ЕмилияКостадинова-206

Първизам.главен
редактор
нораСтоичкова
Зам.главен
редактор
инамихайлова
imihaylova@duma.bg
Отговоренсекретар
ивайлогиздов
igizdov@duma.bg

граФиЧЕндизаЙн:ВалентинАргиров,
ЕвгенияКрушева,ПетяРогачева,СпаскаВенева
рЕкламииоБяви:ЮлияСтанкулова-205;
0879326034;e-mail:reklama@duma.bg,obiavi@duma.bg
разпроСтранЕниЕ:румянакирилова-203;
ЕмилМихов-216;abonament@duma.bg,“Българскипощи”Еад
производСтво:ВладимирТополски

ОснователСтефанпродев Издава„думапрес”Еоод

УправителрадостинаБлагоева

ВЕСТНИК“ДУМА”ЕНАСлЕДНИКНАТРАДИцИИТЕНАВЕСТНИцИТЕ
“РАБОТНИКЪ”,“РАБОТНИчЕСКИВЕСТНИК”

И“РАБОТНИчЕСКОДЕлО”

duma@duma.bg

непоръчаниматериалиможе
данебъдатпубликувани.
ръкописинесевръщат.
Използванисаиемисиите
наБТА,„Фокус”,БГНЕС,БНР,
Франспрес,интернетидр.

Адреснаредакцията:
София-1000,

ул.„Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор029705
+вътрешенномер

печат

София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

манчестър сити е шампион на англия за трети поре-
ден път. “Гражданите” останаха недостижими на върха за 
седми път в историята си, след като преследвачът арсенал 
загуби при гостуването на нотингам Форест с 0:1. така бла-
годарение на поредната издънка в последните седмици на 
“топчиите” тимът на пеп Гуардиола триумфира. с един ос-
таващ мач до края арсенал изостава с 4 т. от сити, който 
снощи посрещна Челси, а после има още 2 мача - с Брайтън 
и Брентфорд.

Гуардиола счупи всякакви рекорди в треньорската кари-
ера. това бе пета титла в последните шест години за “граж-
даните”, като последните три от тях бяха спечелени в три 
последователни години. нещо, което Гуардиола е постигнал 
в още две топ първенства - ла лига и Бундеслигата.

Ман Сити пак е 
шампион на Англия

XXXII кръг

Първа група (1-6 място)

Лудогорец - ЦСКА 2:2 1:0 деспо-
дов (18) 1:1 Хайнц (22) 1:2 Гарсес (42) 
2:2 тиаго (48); Черно море - ЦСКА 
1948 1:1 0:1 русев (20) 1:1 Фернандес 
(52); снощи: локо пд - левски.

Втора група (7-10 място)

Ботев Пд - Локо Сф 0:2 0:1 Фран-
са (44) 0:2 костов (74); Славия - Арда 
0:0.

7.Славия 32 16 5 11 32:27 53
8.Арда 32 12 10 10 36:32 46
9.локоСф 32 11 8 13 34:41 41
10.БотевПд 32 9 5 18 38:43 32

XXXIII кръг: 

утре, 17.30: локо сф - славия; 
20.00: арда - Ботев пд.

XXXI кръг

Марица Пд - Беласица 1:0 апос-
толов (90+4-д); Янтра - Витоша Б 2:1 
1:0 казаков (24-д) 1:1 славков (33) 2:1 
Василев (47); Добруджа - Ботев Пд-2 
2:1 1:0 ангелов (29) 2:0 андреев (38) 
2:1 ситев (73); Созопол - Спортист 
1:1 0:1 Георгиев (57) 1:1 димов (69); 
Дунав - Миньор 4:2 2:0 Будинов (16 
и 18) 3:0 минчев (41) 3:1 слишков 
(65) 3:2 стоилов (87-д) 4:2 димитров 
(88); Спартак Пл - Струмска слава 
1:1 1:0 Шопов (69) 1:1 китов (88); 
снощи: лудогорец-2 - монтана; ли-
текс- Цска 1948-2; днес, 15.30: кру-
мовград - етър.

рЕзултати

СнимкаБТа

Георги Русев (вляво) преодолява вратаря Иван Дюлгеров  
и открива резултата за 1:1 на ЦСКА 1948 с домакина 
Черно море. Варненци се добраха до точката с попадение 
на Алекс Фернандес (52). “Червените” са трети  
с 61 т., а Черно море остава пети с 54 т.

лудогорец удържа Цска за 2:2 в един 
от най-интересните мачове от началото на 
сезона. точката почти е равна на титла за 
"орлите", които оставиха "червените" на 
1 т. зад тях. до края на сезона остават три 
кръга и разградчани държат всичко в свои 
ръце. пред пълните трибуни в делиорма-
на кирил десподов (18) изведе "орлите", 
но столичани стигнаха до пълен обрат 
чрез тобиас Хайнц (18) и маурисио 
Гарсес (42). малко след почивката игор 
тиаго (48) донесе равенството на дома-
кините с дежурния си гол.

За играч на мача беше избран деспо-
дов, който асистира за попадението на 
бразилеца.

двубоят ще бъде запомнен и с куп 
спорни ситуации и странни решения на 
Георги кабаков - уж най-добрият бъл-
гарски съдия в последните години. "Чер-
вените" имаха основателни претенции 
за дузпа при 0:0, а домакините бурно 
протестираха след падане на тиаго в на-
казателното поле на противника в заклю-
чителните минути. и тогава кабаков не 
реагира. отделно преди първите голове и 
на двата тима имаше основания за нару-
шения в атака.

след срещата и от двата тима скочиха 
на реферите.

"арбитърът кабаков и Вар съдиите 
удариха едно рамо на гостите, като не от-
съдиха чиста дузпа в края на мача за на-
рушение срещу тиаго. така финалът на 
първенството остава отворен", обявиха от 
лудогорец. от Цска излязоха с подобна 
позиция: "БФс. Вар. куфарчета. Юно-
ши. опГ. п.п. няма да се предадем." 

собственикът Гриша Ганчев пусна два 
колажа в инстаграм, в които е "облякъл" 
кабаков и шефа на БФс Боби михайлов 
с фланелки на лудогорец.

"Винаги се опитвам да гледам реално 
и, да, имаше ситуация, в която Вар тряб-
ваше да прегледа за дузпа за лудогорец, 
но имаше и две ситуации, в които тряб-
ваше да прегледа за дузпи за Цска. Вар 
трябва да се отнася по-сериозно към за-
дълженията си, за да не се създава такова 
напрежение", каза треньорът на Цска 
саша илич.

"Учудващо е опитните футболисти 
в сърцето на отбраната да правят тези 

пропуски. не може в такъв дерби мач да 
допускаш два гола по този начин. може 
би резултатът е справедлив. трябва да 
бъдем стабилни в защита. имахме ситу-
ация, която огорчи всички привържени-
ци на футбола. разочарован съм от това. 
Всички видяха, че има дузпа и червен 
картон. нека на съдиите да им тежи на 
съвестта", обяви треньорът на лудого-
рец ивайло петев.

до края на сезона шампионите гос-
туват на Цска 1948 и на Черно море и 
приемат левски. а Цска посреща локо 
пд и Цска 1948 и символично гостува 
на левски в последния кръг.

Снимкаludogorets.com

Игор Тиаго (вляво) опитва да си изкара дузпа след сблъсък 
с вратаря на ЦСКА Густаво Бусато

ФуТБол
по Диема спорт
15.30 Крумовград - Етър
18.00 Спартак Вн - Хебър

по Диема спорт 2
22.00 Нюкасъл - лестър

по ринг
21.45 Емполи - Ювентус

по макс спорт 3
19.30 Рома - Салернитана

по Диема спорт 2
БАСКЕТБол
3.30 лА лейкърс - Денвър Нъгетс

по ринг
СП По ХоКЕЙ НА лЕД
16.20 Дания - Швеция

по макс спорт 1
ТЕНИС
12.30 Турнир в Женева (мъже)

по макс спорт 2
12.00 Турнир в лион (мъже)

глЕдаЙтЕ

Лудогорец и Кабаков 
удържаха ЦСКА
„Орлите”сголямакрачкакъмпоредна12-атитла
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България триумфира на 39-ото ев-
ропейско първенство по художествена 
гимнастика в Баку. Грациите ни спече-
лиха многобоя индивидуално чрез Боря-
на калейн (за първи път от Солун 1994 
г.). Титлата при ансамблите е първа от 
Гьотеборг 1990. девойките изпуснаха 
златните медали в многобоя, но бяха над 
всички във финалите на уредите.

общо шест медала спечелиха гим-
настичките ни на финалите на отдел-
ните уреди при жените в последния 
ден. калейн взе сребро на бухалки и 
бронз на обръч, а “бронзовата” от мно-

гобоя Стилияна николова завоюва сре-
бро на топка и бронз на лента. Третата 
ни гимнастичка ева Брезалиева стана 
втора на лента.

калейн, европейска вицешампионка в 
многобоя през 2021 и 2022 г., изигра ста-
билно композицията си с обръч и получи 
32,250 т. за третото място. Стилияна из-
пусна уреда извън терена и остана седма. 
Титлата заслужи Виктория оноприенко 
(Укр) с 33,250 т., а сребърното отличие 
взе ади ася катц (изр) с 32,600 т.

на финала на топка николова бе оце-
нена с 33,350 т. (17,200 за трудност) и се 

окичи със сребро. калейн имаше неточ-
ности и остана шеста с 32,300 т. Златото 
извоюва световната шампионка в много-
боя от София 2022 София Рафаели (ит) с 
33,650 т., а бронза получи Зохра агами-
рова (азерб) с 32,850.

на бухалки калейн игра перфектно, 
но получи 32,450 т. за втора позиция. 
Така Боряна завърши с четири отличия.

на лента българките се представиха 
изключително силно. ева Брезалиева, 
която игра в Баку само на този уред, за-
служи сребро с 31,600 т. Стилияна взе 
бронза с отлична игра и оценка от 31,550 

т. николова също приключи с 4 медала 
от първенството - бронз в многобоя и на 
лента, злато отборно и сребро на топка.

при ансамблите грациите ни заслу-
жиха сребро на пет обръча, след като 
получиха 35,250 т. Титла спечели из-
раел с 35,800 т., а с бронзови медали се 
окичиха италианките с 34,950 т.

на ленти и топки българките оста-
наха пети с 29,000 т., а златото грабна 
азербайджан с 32,250 т.

Така България си тръгна от Баку с 13 
медала - 5 златни, 5 сребърни и 3 брон-
зови.

СнимКаБТа

Футболистите на Барселона се радват с титлата на Испания, която спечелиха  
за 32-ри път. “Каталунците” бяха наградени след 1:2 с гостуващия Реал Сосиедад

Черноморец се класира за 
първи финал в историята си 
в мъжкото баскетболно пър-
венство. Бургазлии сломиха 
лидера в редовния сезон Рил-
ски спортист с 95:90 (10:15, 
19:14, 18:23, 21:16, 15:15, 
12:7) след две продължения 
като домакини в четвъртия 
мач от полуфиналния плей-
оф и спечелиха серията с 3:1 
успеха. В спора за титлата 
Черноморец ще излезе сре-
щу шампиона Балкан, който 

е на втори пореден и общо 
шести финал от 2015 г. Бо-
тевградчани надделяха над 
ЦСка с 92:83 (18:20, 31:27, 
17:15, 26:21) като гости.

“акулите” спечелиха и 
втория мач в новооткритата 
“арена Бургас” в напрегнат 
двубой, изпълнен с обра-
ти. домакините успяха да 
стопят преднина от 11 т. за 
минута и половина в края на 
редовното време и след две 
продължения стигнаха до 

историческия успех. Сире-
ната удари при 68:68. В пър-
вото продължение Рилски 
спортист дръпна с 82:77, а 
деян карамфилов вкара 
фаул 1,7 сек. преди края за 
83:83. В новите допълнител-
ни 5 минути йордан мин-
чев пак изведе самоковци, 
но Черноморец обърна и 
дръпна с 3 т. Рилски спор-
тист поведе с 90:88, но до-
макините излязоха напред с 
тройка на Георги Боянов за 

93:90. Чавдар костов про-
пусна стрелбата отдалеч и 
бургазлии ликуваха.

Боянов бе най-резулта-
тен за Черноморец с 21 т. и 
11 борби, а джордан Тъкър 
се отчете с 19 т., 9 борби и 6 
асистенции. За Рилецо йор-
дан минчев записа 24 т., 10 
борби и 5 асистенции, ди-
маджио Уигинс завърши с 
20 т. и 13 борби.

Финалният плейоф за-
почва в събота в Ботевград.

Казийски обмисля завръщане 
в националния отбор

Матей Казийски обмисля дали 
да се завърне в националния отбор 
по волейбол. 38-годишният посре-
щач изведе Тренто до пета титла 
на Италия. Това бе прощален по-
дарък за отбора, в който Казийски 
постигна най-големите успехи в 
кариерата си. От есента той ще 
заиграе за Милано. Сега на финала 
тимът му победи Лубе на обещава-
щия ни талант Александър Николов 
с 3:2 успеха. Самият Казийски по-
падна в списъка с извикани от селек-
ционера Пламен Константинов, но 
все още не е казал дали ще откликне 
на поканата, след като не е играл за 
страната от 2012 г. През лятото 
България е съдомакин на Евро 2023, 
след което предстои олимпийска 
квалификация.

Аоияма с шест поредни 
загуби в Токио

Даниел Иванов-Аоияма записа 
шест поредни загуби на турнира по 
сумо в Токио. Българинът, който е 
с ранг “маегашира-12”, отстъпи 
пред “маегашира-15” Ичиямамото 
с техниката “цукидаши”. 36-го-
дишният Иванов започна надпре-
варата с две победи, но след осмия 
кръг вече е на дъното на класиране-
то. Негов съперник днес е “маега-
шира-17” Кагаяки.

александър Везенков и 
олимпиакос играха финал 
за титлата в евролигата по 
баскетбол за мъже в каунас. 
Гръцкият гранд се класира за 
последния мач след обрат сре-
щу френския монако със 76:62 
(14:20, 15:21, 27:2, 20:19).

За трикратния шампион 
това беше девети финал в ев-
ролигата и първи от 2017-а 
насам, както и за първи път с 
участието на българин. през 
миналия сезон с Везенков 
гръцкият тим остана на чет-
върто място. Сега успя да се 
пребори за мача за трофея, 

поразявайки противника след 
обрат и изключителна трета 
четвърт, в която отбеляза 27 
срещу 2 т. за монако. Снощи 
олимпиакос игра срещу Реал 
м, пречупил в испанско дерби 
Барселона със 78:66.

Везенков, който ден преди 
мача получи приза за най-по-
лезен баскетболист (мВп) в 
турнира, бе най-резултатен и 
срещу монако - завърши с 19 
т., 6 борби и 3 асистенции за 
36 минути на терена.

За съперниците майк 
джеймс и ели окобо реализи-
раха по 17 т.

Везенков и Олимпиакос 
играха еврофинал 

накратко

Черноморец ще оспорва титлата на Балкан

Триумф на грациите в Баку
БорянаКалейниансамбълътсъсзлатовмногобояследдесетилетия

СнимКаБФХГ

Грациите на България се радват на първото място на почетната стълбица в Баку


